
Vraagnr. pagina programma/paragraaf vraag gesteld door antwoord
1 6 Aanbieding Wanneer komen de toeristisch-recreatieve kaders? DV Het beleidsplan toerisme zal door Visit zuid-Limburg begin 2024 worden 

opgeleverd. Vaststelling in de gemeenteraad wordt ook in het voorjaar van 2024 
voorzien. 

2 14 Bestuur en ondersteuning Op welke wijze wil het college euregionaal samenwerken en 
waar ziet u de kansen en mogelijkheden op dit gebied?

DV Euregionale samenwerking is onderdeel van de Strategische Agenda Stadsregio 
Parkstad Limburg. Daar waar mogelijk en relevant wordt bij initiatieven 
aangehaakt.

3 15 Dienstverlening Specifiek in 2024 uitbreiding balie. Begrijpen wij het goed dat 
het hier om een uitbreiding in fte’s gaat gezien de uitleg op 
pagina 142. Echter kunnen wij de bedragen van pagina 17 
tabel niet leggen naast de bedragen van pagina 142.

DV Correct, het bedrag op pag. 142 is een netto-saldo, zijnde hogere baten - hogere 
lasten (af te dragen rijksleges als gevolg van meeruitgifte reisdocumenten). 

4 16 Bestuur en ondersteuning Er is aangegeven dat bij een tekort van  >10% of € 50.000 
vooraf toestemming van de gemeenteraad nodig is. 10% 
kunnen wij ons goed voorstellen. Is echter 'of € 50.000' wel 
werkbaar?

DV Dit is conform de vigerende financiele verordening 2017.

5 16 Bestuur en Ondersteuning Voor het nieuwe werken, in te voeren als gevolg van  de 
omgevingswet/burgerparticipatie worden 4 jaar uitgetrokken. 
Is dat niet erg lang? Zo loopt men achter de feiten aan.

DV Het toepassen van het beleid is afhankelijk van de trajecten die zich voordoen en 
die zich hiervoor lenen.  Deze periode van 4 jaar zien wij als een fase om te 
experimenten, leren, evalueren en verbeteren en zo verder door te groeien naar 
de ideale vorm van burgerparticipatie.

6 18 Bestuur en ondersteuning Heeft de gemeente horizontaal toezicht met de fiscus 
afgesproken? Zo ja hoe verloopt dit? Zo nee waarom niet?

DV Nee, dit is onderdeel van regulier overleg met de inspecteur, waarmee korte lijnen 
gewaarborgd zijn. Voor kleine gemeenten is dit type toezicht niet aan de orde.

7 22 Veiligheid Tekstuele opmerking hema veiligheid, zal thema veiligheid 
moeten zijn.

DV Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

8 22 Veiligheid In hoeverre wordt het integriteitsbeleid zowel ambtelijk als 
bestuurlijk tegen het licht gehouden in het kader van risico's 
van ondermijning?

DV Voerendaal neemt deel aan het initiatief van het RIEC om te komen tot de 
‘Limburgse Norm, handreiking voor een weerbare overheid’. Bij de aankomende 
herziening van het integriteitsbeleid zullen de aanbevelingen hieruit vertaald 
worden naar de lokale schaal. 

9 23 Veiligheid Baten zijn in 2022 fors hoger dan de raming in 2024. Waar ligt 
dit aan?

DV Dit betreft met name een vergoeding  voor inzet ambtelijke capaciteit voor de  
opvang Oekraïners. 

10 23 Veiligheid Worden er ook oefeningen gehouden op het gebied van 
cyberveiligheid? Hoe is de gemeente voorbereid op een 
cyberincident van aanzienlijke omvang? Zijn er draaiboeken 
voor een dergelijke crisis?

DV Naast de reguliere driehoeksoverleggen betreffende openbare orde, veiligheid en 
criminaliteit is voor cybercrime specifiek de 'cyberdriehoek' ingericht, waarin de 
burgemeester en de adviseur Veiligheid participeren. De beveiliging van de eigen 
ICT-omgeving en de daarmee samenhangende testen zijn onderdeel van de 
dienstverlening van Parkstad IT.
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11 Verkeer, vervoer en waterstaat Hoe staat het met de Kerkstraat in Ubachsberg, dat vinden wij 
niet meer terug?

DV De uitvoering van de Kerkstraat is in 2023 reeds gestart en loopt door in 2024

12 Verkeer, vervoer en waterstaat De gerealiseerde kom-entree, ligt deels op het grondgebied 
van Simpelveld. Heeft de gemeente Simpelveld hier ook in 
financiele zin aan bijgedragen?

DV Er is een bestuurlijke toezegging dat Simpelveld hier 50% aan bijdraagt. 

13 Verkeer, vervoer en waterstaat In hoeverre is het project afsluiting wegen nog actueel. DV Aan dit project wordt vanaf eind 2023 invulling gegeven en is daarmee onderdeel 
van onder handen werkvoorraad. 

14 26 Verkeer, vervoer en waterstaat Hoeveel ruimte is er als een buurt, in het kader van 
verkeersveiligheid, verkeerstechnische maatregelen in een 
straat wil voorstellen?

DV Politieke vraag: dit is afhankelijk van de situatie, eventuele urgentie en bestaande 
renovatie-/onderhoudsplannen.  

15 26 Verkeer, vervoer & waterstaat Strip projecten opgenomen o.b.v. ramingen dd. 2019/2020. 
Waarom niet een indexering doorgerekend? Dan kun je nu al 
prioriteren alvorens plannen uit te werken.

DV De STRIP-projecten hebben een taakstellend budget; de indexering wordt, indien 
nodig, uit de post loon en prijsstijgingen gedekt. In 2024 vindt er een herijking 
plaats  van het STRIP inclusief financiele doorkijk.

16 30 Economie Doen zich hier geen risico’s voor? DV Het grootste deel van het economisch beleid is belegd in regionale verbanden. Er 
zijn daarnaast geen nieuwe initiatieven ten opzichte van vorig jaar. 

17 34 Onderwijs Wat wordt bedoeld met "inhoudelijk concept"? Gaat dat dan 
over onderwijsinhoud? Zo ja, is dit aan de gemeente om daar 
invulling aan te geven?

DV Ja, het gaat om een inhoudelijk concept op hoofdlijnen en van het totale 
kindcentrum en dit wordt samen met partners dus ook peuteropvang en onderwijs 
opgesteld. Het is aan het onderwijs om een uiteindelijke doorvertaling naar hun 
curriculum te maken, daar gaat de gemeente inderdaad niet over. Het is wel de 
verantwoordelijkheid van de partners samen om het inhoudelijk concept uit te 
werken ivm gebouwelijke vertaling.

18 34 Onderwijs Hoeveel bezwaren zijn er in 2022 en 2023 ontvangen over 
leerlingenvervoer en hoeveel waren hiervan terecht en is de 
beschikking aangepast? 

DV Twee bezwaren, beide zij niet tot de bezwaarschriftencommissie gekomen. In 
overleg met ouders is een aangepast besluit genomen en beschikking aangepast.

19 34 Onderwijs Gereserveerde bedragen zijn niet toereikend. Wat als de 
kosten de pan uit rijzen? Kan het dan zijn dat 
onderwijsprojecten dan stil komen te liggen en de jeugd hier 
de dupe van wordt?

DV Politieke vraag: Op het moment dat budgetten niet meer toereikend blijken wordt 
de gemeenteraad om een nieuw besluit gevraagd en moet mogelijk een nieuwe 
(politieke) afweging gemaakt worden.

20 38 Sporten en bewegen Wat is het vernieuwde sportstimuleringsprogramma? En 
wordt hierin ook aandacht besteed aan de doelgroep 0-4 
jarigen als het gaat om sport en bewegen? 

DV Er heeft voor de periode 2024-2027 een aanbesteding sportstimulering 
plaatsgevonden. De opdracht richt zich op de jeugd van 2-12 jaar en 
senioren/valpreventie. Op basis van de aanbesteding gaat de gekozen aanbieder 
aan de slag met het door hen samengestelde plan van aanpak.



21 38 Sport en bewegen Op jonge leeftijd ouders bereiken en kennis laten maken met 
het verenigingsleven door sport/bewegen aan 0-4 jarigen aan 
te bieden, kan de toekomstbestendigheid en bekendheid van 
een vereniging vergroten).Bij risico’s wordt enkel het risico 
van de afhankelijkheid van partners gesteld. Ligt er niet ook 
een groot risico in het bereiken van de juiste doelgroep?  

DV Dit is voor nu niet zozeer een risico maar eerder een opdracht aan alle 
sportaanbieders. Om toekomstbestendig te zijn moeten sportaanbieders, 
waaronder verenigingen, zich blijven richten op het bereiken van diverse 
doelgroepen.

22 39 Verenigingsleven Wat houden themabijeenkomsten in? En hoe ondersteunt een 
verenigingsondersteuner? Wordt er dan bedoeld dat dit 
educatieve bijeenkomsten zijn voor bijvoorbeeld 
verenigingsbesturen om meer kennis en kunde te krijgen in 
het zichtbaar maken van de vereniging binnen een 
gemeenschap of het toekomstbestendig maken van een 
vereniging? Of gaat dit over interne themabijeenkomsten 
bijvoorbeeld georganiseerd voor de leden en gericht op de 
sport? M.a.w. hoe zorgt een verenigingsondersteuner, dan 
wel themabijeenkomst ervoor om een vereniging 
toekomstbestendig, robuust en vitaal te houden/maken? 

DV De themabijeenkomsten zijn educatief bedoeld om verenigingen te versterken en 
handvatten te bieden, zoals versterking van het bestuur, zichtbaarheid vergroten 
of omgaan met social media. De verenigingsondersteuner organiseert de 
themabijeenkomsten. Het gaat niet om interne bijeenkomsten dit is aan de 
vereniging zelf. De verenigingsondersteuner kan hierbij wel meedenken of helpen.

23 39 Coronaherstelplan Zijn de beoogde effecten behaald voor het coronaherstelplan. 
Zien verenigingen bijvoorbeeld leden aantallen weer 
toenemen? En wat zit er nog financieel in deze pot? Wanneer 
vindt er een evaluatie plaats en is dit samen met de 
verenigingen?

DV Eind 2023 zal een eerste evaluatie  worden aangeleverd.

24 40 Cultureel Erfgoed Risico's: Het comité inzake de monumentendag is uit elkaar 
gevallen. Wat is nu de huidige status en bestaat er de 
mogelijkheid om samenwerking te zoeken met andere 
gemeenten?

DV Een nieuwe oproep zal worden geplaatst om nieuwe vrijwilligers te vinden. De 
opmerkingen om samen te werken met andere gemeenten wordt meegenomen. 

25 41 Natuur en Landschap en Groen Risico’s:  Cofinanciering is nodig om een groot deel van de 
ambities uit te kunnen voeren, geld dit ook voor de geplande 
projecten in 2024 en bestaat de kans dat er projecten niet 
kunnen doorgaan bij geen cofinanciering?

DV De maatregelen die worden uitgevoerd i.k.v. klimaatadaptatie (bestrijding 
wateroverlast) worden voor een deel gefinancierd uit het Watertakenplan 2020-
2024.  Het pilotproject Ransdalerveld  dat als koploperproject i.k.v. het Limburgs 
Programma Landelijk Gebied is ingediend, zal voor een groot deel gefinancierd 
moeten worden uit NPLG/LPLG gelden (Rijk en provincie / WRL)), en indien 
mogelijk andere financieringsbronnen. Het is op dit moment nog niet zeker of en 
hoeveel geld er vanuit het Rijk en provincie ter beschikking wordt gesteld voor het 
pilotproject Ransdalerveld. Wanneer er onvoldoende geld beschikbaar is is het 
mogelijk dat (een deel van) de geplande projecten niet door kan gaan in 2024. 



26 47 Sociaal Domein De druk op de Burgerijen neemt toe. Daarnaast moeten de 
vrijwilligers steeds hoger en breder geschoold zijn om de 
vragen te kunnen tackelen. Indien bij dit aspect nu al 
vraagtekens gezet worden, zie benoemd risico, hoe gaat men 
de taken en genoemde structurele inrichting verder 
vormgeven? Andere partners? Linken leggen t.o.v. Kompas 
naar uitkeringsgerechtigden waarvan gezegd wordt dat 
vrijwilligerswerk max. haalbaar is of ter ontwikkeling?

DV Het vrijwilligersbestand is een gedifferentieerd bestand. Er wordt per vrijwilliger 
gekeken welke mogelijkheden de vrijwilliger heeft. Hier hebben 
vrijwilligerscoordinatoren voor. Sommige vrijwilligers hebben een hoge 
dragkraacht en anderen minder. Dit is ook de functie van de Burgerij, een plek 
bieden voor meedoen en participatie aan al onze inwoners. We zien in algemene 
zin dat de ondersteuning van de vrjwilligers meer vraagt dan een aantal jaar 
geleden, door bijvoorbeeld toename van kwetsbare vrijwilligers. Hiertoe 
versterken we de professionele schil rondom De burgerij met bijvoorbeeld Wmo 
consulenten, maatschappelijk werkers, stichting Philadelphia.

27 51 Sociaal Domein Hoe zit het met de communicatie-aspecten indien huisvesting 
van statushouders direct leidt tot hogere wachtlijsten. Hoe 
gaat de bevolking hierin betrokken worden, in communicatie, 
om ongenoegens weg te nemen cq. niet te ontwikkelen

DV De komst van nieuwe Voerendalers zorgt voor extra druk op allerlei voorzieningen, 
toch is het niet zo dat wachtlijsten 1 op 1 zijn terug te voeren op nieuwkomers. Dit 
betekent dus steeds opnieuw zoeken naar alternatieven, zoals ander vervoer, 
alternatieve hulp etc. Het betreft in alle gevallen huisvesting en ondersteuning van 
Voerendaalse inwoners.

28 51 Sociaal domein Hoe wilt u focus aanbrengen ten aanzien van onderzoek naar 
nieuwe alternatieven voor opvang ontheemden?

DV De focus wordt in eerste instantie aangebracht door in te zoomen op werk en 
participatie in de samenleving voor nieuwkomers.

29 51 Sociaal Domein Xonar wordt wel genoemd bij speciefiek in 2024 maar niet bij 
de risico's. Is er voldoende vertrouwen dat het herstelplan 
voldoende is? 

DV  De Jeugdautoriteit is onafhankelijk (onderdeel van het ministerie van VWS)  
betrokken geweest in de totstandkoming van o.a. het herstelplan.  De 
Jeugdautoriteit onderschrijft de koers voor het uitvoeren van het herstelplan.  Met 
het implementeren en operationaliseren van het herstelplan dient een omkering 
bereikt te worden naar een positieve exploitatie. Er is vertrouwen dat het 
herstelplan zal moeten leiden tot duurzaam herstel van de organisatie in 2024.

30 51 Sociaal Domein De opgave van statushouders is alkweer groter geworden. Is 
dit nog realistisch, haalbaar en betaalbaar voor Voerendaal

DV Politieke vraag: We ontvangen een opgave vanuit het rijk en moeten hier aan deze 
wettelijke taak voldoen. Dit levert druk op waarmee we zo adequaat als mogelijk 
mee omgaan.

31 59 Afval In 2026 80% afvalscheiding. Mooie ambitie. Wat is nu het 
percentage c.q. is dit reëel en kan dit leiden tot kostendaling 
voor de burgers?

DV De ambitie van 80% afvalscheiding volgt uit het vastgestelde grondstoffenplan en 
is stevig, maar ons inziens een realistische ambitie. Het huidige percentage 
(realisatie 2022) voor Voerendaal is 73,5%. Een groot deel van de kostenstijging 
van de afgelopen jaren is te herleiden naar regelgeving en heffingen van het Rijk. 
Bewoners kunnen besparen op hun kosten door afval goed te scheiden.  



32 59 Afval In 2026 wilt u een afvalscheidingspercentage van 80% 
bereiken met een gemiddeld restafvalaanbod van 100 kg per 
inwoner. Hoe staan we er nu voor en hoe gaat u de stappen 
zetten om de doelstelling te realiseren?

DV De totale hoeveelheid van het restafval in Voerendaal (incl. het grofvuil en 
restafval dat aangeleverd wordt op de milieuparken) is 114 kg per inwoner per 
jaar. De grootste mogelijkheid om het doel te behalen zit in de afvalscheiding. Ook 
in 2024 blijven wij, gezamenlijk met RD4, inzetten op informeren van onze burgers 
om verdere reducering te bereiken.  

33 60 Riool en water Risico’s prijspeil 2019. Waarom niet al geïndexeerd naar 
prijspeil 2023?

DV In het watertakenplan worden geen geindexeerde bedragen opgenomen. Om de 5 
jaar wordt plan herzien en financieel bijgesteld. Tussentijdse indexering worden 
opgevangen in de post loon en prijsstijgingen.

34 66 Duurzaamheid Heeft de netwerk schaarste invloed op bestaande projecten of 
projecten die in de stijgers staan? Lees loopt dit vertraging 
op?

DV Daar is momenteel nog geen zicht op aan beide kanten. De netbeheerder is 
verantwoordelijk voor het aansluiten op het net. Uiteraard zijn wij ten aanzien van 
onze projecten wel in gesprek met de netbeheerder.

35 72 Bedrijfsvoering Hoeveel fte heeft de organisatie en wat zijn de ontwikkelingen 
op dit kader voor de meerjarenbegroting? 

DV Op dit moment zijn ruim 100 fte in dienst bij onze gemeente. De verwachting is 
dat dit relatief constant zal blijven bij een voorspelbaar takenpakket en 
overeenkomstige financiële middelen.

36 73 Bedrijfsvoering Wanneer is het informatiebeleidsplan gereed? DV Het informatiebeleidsplan is gereed, maar moet nog worden vastgesteld. Dit is 
gepland op 15 november 2023.

37 73 Bedrijfsvoering Er worden steeds meer taken overgedragen vanuit de centrale 
overheid naar de gemeenten. Zijn er, buiten de taken die al 
zeker zijn dat ze naar de gemeente komen, nog mogelijk 
andere taken die wellicht in de komende jaren bij de 
gemeente worden neergelegd? 

DV Waar zicht op de overdracht van taken is, zijn deze opgenomen in de begroting. 
Duidelijk is dat de opgaven al groot zijn en steeds integraler en complexer worden. 
Daarnaast is duidelijk dat op diverse punten adhoc decentralisaties plaatsvinden, 
bijvoorbeeld ten aanzien van de uitvoering energietoeslag, de begeleiding van 
slachtoffers van de toeslagenaffaire, CDOKE-middelen en de opvang van 
ontheemden.

38 73 Bedrijfsvoering Bovenaan. Centraal staat dat als medewerkers het goed gaat, 
het de organisatie ook goed gaat. Erg wollig. Plus hoe gaat 
men toezien dat de medewerkers beschikken over de juiste 
competenties en vaardigheden zeker omdat op de pagina 
ervoor (zie onderaan) gesproken wordt over krapte op de 
arbeidsmarkt waarbij eerder en nadrukkelijk aandacht wordt 
geschonken om de kwetsbaarheid van de organisatie te 
beperken. Hoe wilt Voerendaal in dit geval een aantrekkelijke 
werkgever blijven? Is het goed/verstandig om iets anders te 
gaan te doen dan omliggende gemeenten om een 
aantrekkelijke werkgever te worden, noem het een 
aantrekkelijke secundaire arbeidsvoorwaarde.

DV Het is en blijft een grote uitdaging om goede medewerkers te behouden en te 
werven. Onder andere arbeidsmarktkrapte, personeelsverloop, een relatief 
beperkt functie- en loongebouw en de grote maatschappelijke uitdagingen maken 
dat de druk hoog is. 

De (beperkte) omvang van Voerendaal heeft ook zijn charme: het is mogelijk om 
meer impact te realiseren, een bredere scope te hebben en sneller te kunnen 
handelen. Het verbeteren van de secundaire arbeidsvoorwaarden behoort tot de 
mogelijkheden en is wellicht noodzakelijk om de spreekwoordelijke concurrentie 
aan te gaan voor goed personeel. Binnen de huidige omgeving is het echter de 
vraag of dit voldoende zoden aan de dijk zet. 



39 73 Bedrijfsvoering In het hele document komt data gedreven nergens voor 
behalve bij handhaving. Doet de gemeente iets met data 
gedreven werken en rapportages/dashboards?

DV Datagedreven werken is onderdeel van onze organisatievisie. De grote 
informatierijkdom in combinatie met digitalisering biedt hier voldoende kansen 
voor en vormt hiermee een van de belangrijke pijlers in het Informatiebeleidsplan 
2024, ook in de doorontwikkeling van de P&C-cyclus.

40 74 Bedrijfsvoering Hoe gaat de afdeling communicatie een rol krijgen of 
überhaupt een rol krijgen in relatie tot de 
competentie/vaardigheden van medewerkers

DV Communicatieve vaardigheden zijn één van de vele vaardigheden binnen de 
functies van de organisatie. Daarmee worden deze vaardigheden integraal 
meegenomen in opleiding en training.

41 74 Bedrijfsvoering In het stuk communicatie wordt verwezen naar de website, nu 
als ik op de website naar de begroting ga staat er nog de 
begroting van 2022. Graag dit bijwerken.

DV Dit wordt voor de begrotingsvergadering aangepast.

42 75 Bedrijfsvoering Op blz 75 staan de kosten voor overhead. Hieruit blijkt onder 
andere dat de niet direct aan taakvelden toe te rekenen 
salariskosten in de komende jaren zullen afnemen. Ook een 
heleboel andere kosten nemen niet toe. Waarom worden 
deze kosten niet geïndexeerd en is het reëel om met name de 
genoemde personeelskosten niet te laten stijgen? 

DV De salariskosten blijven gelijk, in 2024 zit een incidentele post (trainee).  Alle 
ramingen zijn opgesteld op basis van de op dit moment lopende lonen en prijzen 
en overige ontwikkelingen en geven daarmee een reële weergave. De structurele 
ramingen worden niet voor toekomstige inflatie gecorrigeerd. Hiervoor dient de 
stelpost loon- en prijsstijging. Deze wordt jaarlijks geïndexeerd op basis 
percentages uit de circulaires gemeentefonds.

43 75 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording. Is de organisatie klaar voor 
de wijziging van het rechtmatigheidsgedeelte en dat het 
college zich zelf dient te verantwoorden richting raad versus 
probleem 2026?

DV Ja, Plan van aanpak Rechtmatigheid wordt in de financiële commissie d.d. 30-11-
2023 behandeld en vastgesteld in de Raad van 14 december 2023. De 
rechtmatigheidsverantwoording ziet toe op het handelen in overeenstemming met 
de geldende regels en besluiten. Specifiek voor de begrotingsrechtmatigheid 
betekent dit dat de lasten binnen de grenzen van de geautoriseerde begroting en 
de hiermee samenhangende programma's gerealiseerd moeten worden 
(budgetrecht). Hier ligt geen directe relatie met het negatieve begrotingssaldo. 

44 79 Toeristenbelasting Waarom deze verhoging?  Heeft nauwelijks effect op 
inkomsten gemeenten. Wetende dat er in verleden verzet was 
vanuit deze branche. Wordt er wel tijdig gecommuniceerd met 
de branche over deze verhoging?

DV De toeristenbelasting wordt minimaal verhoogd om in pas te lopen met 
omliggende gemeenten. De communicatie vindt, zoals gebruikelijk, plaats na 
vaststelling van de nieuwe tarieven door de gemeenteraad. 

45 80 Afvalstoffenheffing Forse verhoging van 40 euro. Had dit niet gefaseerd kunnen 
plaatsvinden? 

DV De begroting van Rd4 voor 2024 is 20% hoger dan 2023. De redenen zitten 
voornamelijk is kostenstijgingen buiten de beïnvloedingssferen van Rd4 en de 
aangesloten gemeenten. Gedacht moet worden, onder andere, aan energieprijzen, 
loonstijgingen en de stijging van afvalverwerking. Het vaste tarief voor de 
inwoners van Voerendaal stijgt met de 20% mee. Uitgangspunt is 100% 
kostendekkendheid, waardoor fasering in principe niet aan de orde is.



46 84 Lokale Heffingen Op blz 84, laatste regel. Waarom gebeurt dit? Dan heb je toch 
geen reëel beeld van de kostendekkendheid tarieven 
burgerzaken? Als je kosten aan iets kunt toekennen moet je 
dat dan niet ook gewoon doen?

DV Dit overzicht is bedoeld om aan te tonen dat opbrengst van de heffing (leges) 
binnen de norm van 100% kostendekkendheid is. De verdere toerekening van 
kosten overhead is tot op heden achterwege gelaten omdat het 
dekkingspercentage , zonder deze kosten, al ruim onder deze norm blijft. 

47 84 Lokale heffingen Waarom wordt een juiste toerekening van de overhead in het 
dekkingspercentage tarieven burgerzaken achterwege 
gelaten? 

DV Dit overzicht is bedoeld om aan te tonen dat opbrengst van de heffing (leges) 
binnen de norm van 100% kostendekkendheid is. De verdere toerekening van 
kosten overhead is tot op heden achterwege gelaten omdat het 
dekkingspercentage , zonder deze kosten, al ruim onder deze norm blijft. Het 
toerekening van kosten overhead is niet verplicht.

48 85 lokale heffingen Tabel vergelijking gemeentelijke lastendruk 2023. Uit de 
vergelijking blijkt dat Voerendaal, op Meerssen na, voor het 
eigenaarsdeel gebruiker de duurste gemeente is. Is hier al 
eens naar gekeken waarom en wat mogelijk anders kan?

DV Politieke vraag: het geheel van baten en lasten in de gemeentelijke begroting 
hangt samen met het voorzieningenniveau en de, in het verleden gemaakte, 
keuzes voor de financiering ervan. Daarmee biedt dit overzicht enkel een 
eendimensionale vergelijking van tarieven.

49 85 Lastendruk Om een volledig overzicht te hebben qua ontwikkeling 
lastendruk zouden ook voorgaande jaren inzichtelijk moeten 
zijn.

DV Dit overzicht is aanvullend in de begroting opgenomen, waarin een vooruitblik 
wordt gegeven van te verwachten ontwikkeling van de lastendruk. Indien bij de 
raad de wens bestaat om in het kader hiervan terug te blikken, kan dit worden 
toegevoegd. 

50 100 Verbonden partijen Waarom staan er bij diverse Gemeenschappelijke regelingen 
n.b. bij de cijfers 2023 en 2024? Zijn er nog geen begrotingen 
ontvangen over deze jaren?

DV In deze gevallen wordt geen begrote balans opgesteld. 

51 100 Verbonden partijen Waarom zijn er geen realisatiecijfers over 2022 opgenomen bij 
de verbonden partijen?

DV Deze worden in de jaarrekening 2022 gepresenteerd en niet in de begroting 2024. 
Deze suggestie wordt meegenomen in de te actualiseren nota verbonden partijen.

52 123 Weerstandsvermogen & 
Risicobeheersing

Hoe is de daling max. OZB-opbrengst in 2025 te verklaren? DV De max.ozb opbrengst voor 2024 moet zijn € 3.365.620. Dit betekent ook dat de 
ruimte wijzigt in € 309.000 en de tabel op paging 128 bovenaan wijzigt dan de 
structurele weerstandscapaciteit voor 2024 in € 341.000.

53 125 Weerstandsvermogen & 
Risicobeheersing

Bij het onderdeel ‘algemene uitkering’ staat de structurele 
korting van € 3 miljard vanuit het Rijk vermeld. Risico-aspect 
specifiek gaan maken in de begroting? Heeft namelijk grote 
impact. Wordt nu enigszins weggemoffeld

DV De korting op de algemene uitkering is in de meerjarenbegroting verwerkt (lagere 
inkomsten). Dit is ook terug te zien in de structurele weerstandscapaciteit (pag 
128). Voor de begroting 2024 is een inschatting gemaakt van de mogelijke risico's 
die in het begrotingsjaar kunnen optreden. Hiertoe behoort ook het risico van de 
Algemene Uitkering en de fluctuaties die hierin kunnen optreden. 

54 127 Weerstandsvermogen & 
Risicobeheersing

Het bedrag van de overige risico’s is in totaal erg groot, dit 
ook in relatie tot andere genoemde bedragen. Is het dan toch 
niet beter om dit te specificeren, minimaal met een top 3 of 5 
van de grote bedragen hierin?

DV Hier wordt bedoeld dat mogelijk nog overige risico's van minimale omvang kunnen 
optreden waarvan de aard nu niet bekend is. Hiervoor wordt voor de inschatting 
van de omvang uitgegaan van een bedrag afgeleid van het begrotingstotaal.



55 129 Weerstandsvermogen & 
Risicobeheersing

Uit blz 129 onder kengetallen blijkt dat de netto schuldquote 
flink toeneemt de komende jaren. Wat zijn/kunnen daar de 
gevolgen van (behalve meer financieringskosten)? 

DV De weerbaarheid neemt af als gevolg van het afnemen van het percentage van 
beïnvloedbare begrotingsposten. Hierdoor wordt het bedrag dat voor  structurele 
ombuigingen op de exploitatie in aanmerking komt beperkt. 

56 134 Paragraaf Ubachsberg Bij het onderdeel ‘kanttekeningen en risico’s’ wordt niet de 
andere financiering vanuit het Rijk vanaf 2026 vermeld. Indien 
het Rijk met € 3 miljard gemeenten gaan korten, zal dit 
gevolgen hebben voor Voerendaal. Heeft dit impact op 
toekomstige ambities, o.a. Ubachsberg? Moeten deze dan 
bijgesteld worden?

DV In algemene zin heeft de onzekerheid rond de financiering vanuit het Rijk vanaf 
2026 impact op de inzet van onze middelen en het feit dat we de beschikbare 
middelen behoedzaam (moeten gaan) inzetten met name voor de periode ná 
2025. Dit staat expliciet vermelding in aanbieding/inleiding van deze begroting.

57 136 WOO Kunt u ons het plan van aanpak in het kader van de WOO 
laten toekomen? 

DV Het plan van aanpak is in ontwikkeling. In 2024 wordt dit verder vormgegeven. De 
verwachting is dat het plan in het tweede kwartaal van 2024, nadat een nulmeting 
en het bepalen van het ambitieniveau heeft plaatsgevonden, beschikbaar is. 

58 140 financiële begroting Hoe gaat u de taakstelling 'branding' invullen? DV De activiteiten onder branding zijn overgegaan naar reguliere 
werkzaamheden/activiteitenbudgetten (o.a. Zomerfestival).

59 146 financiële begroting Stijging kosten Parkstad-IT met € 244.000. Volgens pagina 12 
is de bijdrage 2024 aan Parkstad-IT € 712.544. Zijn de kosten 
dan bijna 50% gestegen dan eerder geraamd? Graag een 
nadere financiële onderbouwing.

DV De stijging van de begroting bestaat uit de volgende posten:
- Toevoegen van de dienst technisch applicatiebeheer.
- Het doorbelasten van de daadwerkelijke kapitaallasten van devices.
- De gevolgen van het meetmoment 1-10-2022.
- CAO ophoging met gemiddeld 7%.
- Ophoging doorbelasting omgekeerde dienstverlening vanuit de gemeente 
Heerlen.
- Ophoging van de kapitaallasten als gevolg van meer aankopen voor onze 
deelnemers.
- Toevoegen nieuwe diensten printservices, monitoring en response, inzet bij 
calamiteiten.

60 155 financiële begroting Hier staat categoriale begroting 2021, dit zal wel een omissie 
zijn?

DV Tekstuele opmerking wordt meegenomen in een erratum.

61 156 financiële begroting Nieuwe investeringen staan op deze pagina. Zijn dit alle 
nieuwe investeringen die nodig zijn in 2024?

DV Dit zijn inderdaad de nieuwe investeringen. Neemt niet weg dat voor 2024 meer 
projecten uitgevoerd gaan worden. Zie overzicht lopende investeringen. 

62 158 financiële begroting Hoe kan het restant van de 3 kredieten vervanging 
werkbussen hoger zijn dan  het gevoteerde krediet?

DV Tekstuele opmerking wordt meegenomen in een erratum.

63 159 financiële begroting Is de mogelijkheid om die bussen te leasen ook al eens 
onderzocht? En als het electrische bussen worden, is dan 
bekend dat de bestuurders een groot rijbewijs moeten 
hebben? 

DV Ook de variant van een lease-overeenkomst wordt meegenomen in de 
overweging. In het programma van Eisen is opgenomen dat de voertuigen geschikt 
moeten zijn voor rijbewijs B (dus geen groot rijbewijs)

64 159 financiële begroting Hoe kan het restant krediet Craubeek (STRIP) hoger zijn dan 
het gevoteerde krediet?

DV Tekstuele opmerking wordt meegenomen in een erratum.



65 161 Budgettaire kaders In  hoeverre zijn de loon- en prijsontwikkelingen realistisch die 
zijn aangegeven?

DV Deze percentages zijn zoals gebruikelijk gebaseerd op de meicirculaire 2023 
gemeentefonds .

66 161 Budgettaire kaders In hoeverre is de renteomslag van 1% nog realistisch? DV Hieraan ligt een jaarlijkse berekening ten grondslag waarbij een op hele 
percentage afgeronde uitkomst wordt gehanteerd. 

67 187 Raadsbesluit In de begroting zijn een aantal besluiten opgenomen zoals 
kredieten, verhogingen van kredieten en andere besluiten. 
Kan in de toekomst alle besluitvorming expliciet gemaakt 
worden in een bijlage waardoor helder is wat er precies 
financieel wordt besloten?

DV De begroting is een integraal geheel van baten en lasten. In deel 4 is het overzicht 
van financiële consequenties uiteen gezet. 

68 58 Volksgezondheid en milieu In de laatste regel staat: "Ook werken regionale….de lokale 
uitvoering.". Welke regionale ambities zijn dat dan en op 
welke manier werken zij vertragend?

DV Voorbeeld is de aanpak valpreventie. Alvorens we komen tot lokale uitvoering 
wordt hier eerst een regionale visie op afgestemd, mede op vraag van de 
zorgverzekeraar. Pas als dit duidelijk is, kan de lokale uitvoering van start.

69 59 Volksgezondheid en milieu Onder "Afval", "Specifiek in 2024" Bullit 1 en 2. Volgt Bullit 2 
uit bullit 1 of staan deze los van elkaar? En hoe kunnen kosten 
beheersbaar worden gehouden als, zoals onder "risico's" 
benoemd, de kosten sterk afhankelijk zijn van zaken die je niet 
zelf in de hand hebt? 

DV Bullit 1 en 2, evenals het genoemde risico hebben een sterke relatie met elkaar. 
De kosten voor afvalinzameling zijn sterk afhankelijk van nationale en 
internationale ontwikkelingen. Hierbij moet worden gedacht aan energieprijzen, 
loonstijgingen en de kosten voor de afvalverwerking. Dat is één van de redenen 
dat extra wordt ingezet op minder restafval en schonere grondstoffen. Door het 
correct scheiden van afval kunnen burgers en bedrijven besparen op de variabele 
kosten, aangezien het aanbieden van de restafval-container en de GFT-container 
geld kosten, terwijl bij de milieuparken, via de BEST-tas en de kringloopwinkels tal 
van afvalstromen gratis kunnen worden aangeboden. Hier zit ook een sterk 
duurzaamheidscomponent aan verbonden, aangezien goed gescheiden afval geen 
afval meer is, maar een recyclebare grondstof.

70 59 Vollsgezondheid en milieu Onder "Een gezonde en veilige leefomgeving": Een gezonde en 
veilige leefomgeving is toch iets anders dan een balans vinden 
tussen gezondheidsrisico's en maatschappelijke/economische 
ontwikkelingen waarbij de blootstelling aan milieuaspecten 
binnen de wettelijke kaders blijft!? Wanneer heb je een goede 
balans?

DV Politieke vraag: Ten aanzien van de gezondheidsrisico's dient minimaal te worden 
voldaan aan de wet- en regelgeving. Daarna zal de afweging plaatsvinden op basis 
van maatschappelijke/economische ontwikkelingen. 

71 72 Bedrijfsvoering In veel onderdelen worden zaken beschreven, maar is de 
PDCA niet beschreven. In hoofdzaak globale informatie bij 
informatiemanagement, informtiebeveiliging en privacy en de 
WOO. Daarnaast staat in de inleiding vermeld(1e zin) deze 
paragraaf beschrijft de stand van zaken en beleidsvoornemen 
t.a.v. de bedrijfsvoering?

DV Vraag onduidelijk



72 75 tabel Bedrijfsvoering Is het reëel en terecht dat de salariskosten niet stijgen vs. 
Beschreven tekst op pagina 126(stijging loonkosten). Dit geldt 
ook voor de overige personeelskosten. Hoe kan het zijn dat de 
burgeronderzoeken specifiek in 2025 explosiefstijgen met de 
factoor 13?

DV De salariskosten blijven gelijk, in 2024 zit een incidentele post (trainee).  Alle 
ramingen zijn opgesteld op basis van de op dit moment lopende lonen en prijzen 
en overige ontwikkelingen en geven daarmee een reële weergave. De structurele 
ramingen worden niet voor toekomstige inflatie gecorrigeerd. Hiervoor dient de 
stelpost loon- en prijsstijging. Deze wordt jaarlijks geïndexeerd op basis 
percentages uit de circulaires gemeentefonds. In 2025 vindt periodiek 
Burgeronderzoek Parkstad en onderzoek dienstverlening plaats. In de regel zijn dit 
vier- en tweejaarlijkse onderzoeken.

73 49 Sociaal Domein Het onderdeel wordt participatie, arbeidsmarkt en 
armoedebestrijding genoemd.
In dit onderdeel wordt nergens vermeld wat de doelen zijn als 
het gaat om armoedebestrijding, al dan niet in relatie tot 
energiekwesties/shv/bijzondere bijstand (bekend/onbekend) 
etc.
Plus hoe zit het met de monitoring van de kwaliteit en 
effectiviteit van het inkomensdeel (voorkomen doorval + 
afdoende gebruik van armoede-aspecten) en re-integratie. In 
de GR Kompas paragraaf (pag. 105) wordt hier breed over 
gepraat maar geen daden

DV Specifiek 2024 3e bullit gaat over ondersteuning die ihkv armoedebestrijding 
geboden kan worden, denk aan Stichting Leergeld, Volwasseneductiefonds en 
energie-armoede. Over de kwaliteit en effectiviteit van de inzet van inkomensdeel 
en participatiedeel doet Kompas verslag in haar jaarverslag.

74 55 Sociaal Domein In de Staatscourant van 29-12-2022 staat hoeveel beschutte 
werkplekken iedere gemeente dient in te richten, dit voor 
2023. Dit aantal geldt ook naar verluidt voor 2024. Dit zijn 
voor Voerendaal 3 stuks.
In 2023 krijgt men per begeleiding voor deze werkplek € 
8.600,00. Vanaf 2024 is dit
€ 10.757 (een plus van € 2.157,00). Deze aantallen komen niet 
terug in de begroting. Overigens ontvangt de gemeente vanaf 
2025 alleen deze middelen indien beschutte werkplekken 
daadwerkelijk zijn gerealiseerd. Tot en met 2024 worden deze 
middelen ook betaald indien er geen realisatie is.
Deze aspecten worden ook niet benoemd in het onderdeel GR 
WOZL.

DV Vraag onduidelijk

75 73 Informatiebeveiliging en privacy Hoe wordt dit gewaarborgd bij uitbesteding naar de cloud? CDA Alle applicaties moeten voldoen aan de BIO normering en worden hieraan getoets 
via de jaarlijkse ENSIA audit. Ook cloud applicaties moeten daarbij voldoen aan 
deze norm.

76 75 Meerjarig financieel overzicht Wat is de reden dat voor 205 burgeronderzoeken met 15.000 
is gestegen?

CDA In 2025 vindt periodiek Burgeronderzoek Parkstad en onderzoek dienstverlening 
plaats. In de regel zijn dit vier- en tweejaarlijkse onderzoeken.



77 75 Rechtmatigheidsverantwoording Wat zijn de gevolgen voor de financien, het personeel en de 
processen?

CDA De interne organisatie dient ervaring op te doen bij het zelfstandig, efficiënt en 
effectief uitvoeren van het beoordelen van de rechtmatigheid. Werkzaamheden 
die tot op heden in handen lagen van de accountant. In de praktijk is daarom 
sprake van een leer- en groeiproces gericht op de verdere verbetering van de 
bedrijfsvoering en de interne beheersing.  De keuze die de raad moet maken 
betreffende de hoogte van de verantwoordinggrens heeft in beginsel (financiële) 
gevolgen voor werkzaamheden van bijvoorbeeld de interne controle-
inspanningen. In de financiële commissie van 30 november a.s. wordt u verder 
hierover geïnformeerd middels een presentatie en wordt het 'Plan van aanpak 
inzake de rechtmatigheidsverantwoording' voorlegd, dat geagendeerd staat voor 
vaststelling in de vergadering van de raad van 14 december a.s..

78 78 Lokale heffingen Wat is de reden dat de WOZ waarden van eigenaar niet 
woningen en gebruiker niet woningen in 2024 en 2025 niet 
stijgen?

CDA Vraag onduidelijk

79 82 Meerjarige doorkijk Wat is de oorzaak dat de secretarieleges in 2024 2x zo hoog 
zijn tov 2023?

CDA Vanaf 2024 wordt een piek  verwacht in de te verstrekken reisdocumenten. 

80 84 Berekening kostendekkenheid Hoe staat deze dekkingspercentage tov vergelijkbare 
gemeentes?

CDA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt.

81 85 Vergelijking gemeentelijke lasten Wat is de reden dat de OZB lastendruk voor de inwoners van 
Voerendaal zo hoog is tov andere gemeentes?

CDA Politieke vraag: het geheel van baten en lasten in de gemeentelijke begroting 
hangt samen met het voorzieningenniveau en de, in het verleden gemaakte, 
keuzes voor de financiering ervan. Daarmee biedt dit overzicht enkel een 
eendimensionale vergelijking van tarieven.

82 Toerisme 2025 /2026 en 2027 verhoging van toeristenbelasting. Gezien 
dat dit voor  campinghouders /BB niet acceptabel is, waarom 
dan weer een verhoging?

CDA Politieke vraag: de opbrengsten van de belastingen worden gebruikt als dekking 
van de uitgaven. 

83 95 Financiering Wat is de risico inschatting mbt koersrisico's? CDA De gemeente voerendaal is niet van plan de in bezit zijnde aandelen te 
verveemden. Deze worden aangehouden voor de publieke taak.  

84 136 WOO Wat is de reden dat er geen gemeenschappelijke 
infrastructuur wordt ontwikkeld met andere gemeentes?

CDA In eerste instantie zou het Ministerie van Binnenlandse Zaken deze infrastructuur 
(het platform PLOOI) oprichten voor alle gemeenten. Nadat dit onverwacht niet 
gerealiseerd werd zijn alle gemeenten voor zichzelf aan de slag gegaan. Een 
gezamenlijke infrastructuur is bovendien niet praktisch, aangezien deze dient aan 
te sluiten op de verschillende systemen die elke gemeente gebruikt en het nader 
te bepalen ambitieniveau. Dit is voor iedere gemeente weer anders. Een 
gezamenlijke infrastructuur (laten) ontwikkelen is derhalve niet wenselijk.

85 161 Bijlagen Wat is de reden dat er pas in 2026 een opbrengsstijging van 
3% voor niet woningen?

CDA Op basis van het coalitie-akkoord zal er tot en met 2025 geen opbrengstverhoging 
voor niet-woningen doorgevoerd worden. Thans wordt voorgesteld met ingang 
van 2026 een opbrengststijging van 3% te begroten. 



86 162 Overhead Wat is de oorzaak dat voor 2025 en 2026 Overhead zo stijgt? CDA De raming Overhead voor 2025 en 2026 daalt ten opzichte van de raming 2024. De 
raming overhead is opgebouwd uit verschillende posten zoals huisvesting, 
salariskosten, ICT, voorlichting en communicatie etc.

87 162 Belasting overig Hoe komt het dat de begroting van 2024 belasting overig zo'n 
stijging tov 2023 te zien is?

CDA De raming voor oninbare gemeentelijke belastingen is gestegen doordat we 
rekening houden met autonome ontwikkelingen zoals hogere inflatie / 
energiekosten.

88 163 Overige baten en lasten Wat is de oorzaak dat voor 2025 en 2026 overige baten en 
lasten zo stijgt?

CDA de raming voor de stelpost loon- en prijsstijging wordt jaarlijks geëxtrapoleerd.

89 163 Cultureel erfgoed Hoe komt het dat de begroting van 2024 , 2025 en 2026 van 
cultureel erfgoed lager is dan 2023?

CDA In 2023 zat een incidentele last betreffende het kunstwerk Mingersborg. In 2024 is 
de begroting hoger als gevolg van het opstellen van een trajectnota erfgoed. 

90 165 Hulp bij huishouden Wat is de reden dat in 2025 en 2026 de baten tov 2024 met 
100.000 gestegen is?

CDA Vanaf 2026 wordt rekening gehouden met de financiële draagkracht van burgers: 
de eigen bijdrage wordt (weer) afhankelijk van het inkomen en het vermogen. En 
naar verwachting leidt dit tot meer inkomsten.

91 22 Veiligheid Wat is de reden dat de krapte op de arbeidsmarkt niet als 
risico wordt opgenomen?

CDA Dit is een mogelijke risico op alle beleidsterreinen en derhalve niet expliciet per 
onderdeel opgenomen.

92 22 Project Veilig buitengebied Hoe wordt de subjectieve veiligheid vergroot en gemeten? CDA Via periodieke burgeronderzoeken wordt dit gemeten. Verder wordt toegewerkt 
naar het Keurmerk Veilig Buitengebied. Hiervoor werken private en publieke 
partijen  op lokaal niveau samen zoals vastgelegd in het certificatieschema KVO 
(Keurmerk Veilig Ondernemen). Doel van deze samenwerking is om de veiligheid 
en de veiligheidsbeleving te vergroten. Onderdeel van dit traject is een enquete 
onder inwoners en ondernemers van het buitengebied en verschillende 
werksessies waaraan private en publieke partijen deelnemen. 

93 22 Betrokken bewoners Hoe wordt de melder beschermd, ondanks de anonimiteit? CDA Meld Misdaad Anoniem is een onafhankelijke stichting. Alleen als de anonimiteit 
gewaarborgd kan worden, dus dat de informatie niet naar de melder kan leiden, 
wordt de anonieme melding doorgestuurd naar de de politie, gemeente of andere 
opsporingsinstanties. 

94 22 Aanpak hard- en softdrugs Hoe wordt de verdere internationale samenwerking 
vormgegeven?

CDA Internationale samenwerking vindt plaats via de landelijke diensten en het EURIEC.

95 22 Risico's Welke reguliere taken staan onder druk? CDA Het levert extra druk op, maar leidt op dit moment nog niet tot het niet uitvoeren 
van taken.

96 14 Bestuur en ondersteuning Wat is de reden dat de krapte op de arbeidsmarkt niet 
meegenomen wordt als risico?

CDA Dit is een mogelijke risico op alle beleidsterreinen en derhalve niet expliciet per 
onderdeel opgenomen.

97 14 Bestuur en ondersteuning Welke maatregelen worden genomen om de risico's te 
mitigeren

CDA Opstellen van een startnotitie met een procesvoorstel.

98 14 Regionale en intergemeentelijke Is er geen spanningsveld op landelijk nivau? CDA Nee.
99 14 Meerjarenperspectief Wat is de lange termijn visie? CDA Deze wordt opgesteld in 2024, een startnotitie is voorzien voor eind 2023.

100 14 Meerjarenperspectief Wat wordt bedoeld met gebiedsgerichte aanpak? CDA Uitwerking van aanpak gefocust op gebiedsniveau, als voorbeeld Programmatische 
aanpak Ubachsberg.



101 14 Meerjarenperspectief Wie zijn de stakeholders? CDA Deze zijn nog niet gedefinieerd, gedacht kan worden aan inwoners, 
(maatschappelijke) partners, ondernemers.

102 14 Meerjarenperspectief Hoe wordt de volatiliteit van de ontwikkelingen gerelateerd 
aan het meerjaren perspectief?

CDA In de startnotitie wordt aandacht gegeven aan de opzet van het meerjaren 
perspectief/toekomstvisie, waaronder ook korte, middellange en lange termijn.

103 15 Verbonden partijen Wat is democratische controle? CDA De controlerende rol van de gemeenteraad t.a.v. de Verbonden Partijen.

104 15 Verbonden partijen Hoe wordt de regie tav verbonden partijen verankerd in het 
regulier werk?

CDA Accounthouders intern participeren in periodieke overleggen t.b.v. afstemming 
over beleidsmatige en financiële sturing/afspraken rond Verbonden Partijen. 
Daarnaast vindt intern afstemming en coördinatie plaats op de sturing van 
Verbonden Partijen en voorbereiding richting college en gemeenteraad.

105 15 Dienstverlening Hoe wordt rekening gehouden met vergrijzing, laag 
geletterheid en anders taligen bij digitalisering?

CDA In de burgerijen en de bibliotheek wordt hier specifiek aandacht aan besteed. 
Burgers kunnen hier terecht met vragen en voor hulp. Hiervoor worden 
verschillende activiteiten georganiseerd, voorbeelden hiervan zijn o.a.  'taalhuis', 
'Klik en Tik' en 'IDO'. Hiermee vervullen we naast onze dienstverlenende rol ook 
een taak in het verhogen van digitale vaardigheden van mensen.  Bij de verdere 
ontwikkelingen optimalisatie van onze (digitale) dienstverlening blijft dit een 
specifiek aandachtspunt.   

106 16 Burgerparticipatie Hoe worden de inwoners geinstrueerd om te werken volgens 
het participatiebeleid?

CDA Het beleidskader burgerparticipatie beschrijft deze afwegingen. 

107 16 Burgerparticipatie Wat is de afweging bij de keuze van een project mbt 
burgerparticipatie?

CDA Het beleidskader burgerparticipatie beschrijft deze afwegingen. 

108 16 Burgerparticipatie Wat is het risico, onvoldoende tijd, te weinig inspanning? CDA Vraag onduidelijk

109 16 Burgerparticipatie Voor hoeveel € is de begroting voor het onderdeel 
Burgerparticipatie: training en implementatie en externe 
inhuur?

CDA In de begroting is hiervoor € 20.000 opgenomen in 2024

110 18 Overige informatie Hoe hoog is het percentage onvoorzien per programma? CDA Er is geen post onvoorzien per programma.

111 9 begroting 2024 Inkomsten riolering 2.088.000 euro/uitgaven 1.545.000, 
verschil 543.000 euro. Moeten niet de uitgaven en inkomsten 
riolering gelijk zijn???  Hoe is het verschil
van 543.00 euro onderbouwd?

CDA Bij de berekening van de kostendekkendheid van het rioolrecht worden naast 
directe kosten riolering o.a. ook kosten overhead, btw en salariskosten 
toegerekend.

112 15 Bestuur en ondersteuning paspoortpiek in 2024 graag toelichten. CDA Met ingang van de begroting 2024 treedt het effect in van de nieuwe cyclus die is 
ontstaan door invoering van de langere geldigheidsduur van paspoorten en 
identiteitskaarten. Deze piek duurt tot 2029.

113 16 burgerparticipatie specifiek in 2024. Welke grote projecten pakken we met 
ondersteuning van een bureau volgens de nieuwe werkwijze 
op?

CDA In ieder geval wordt de programma-aanpak Ubachsberg en het project Voerendaal-
oost opgepakt. De overige keuzes worden situationeel bepaald. 



114 26 verkeer uitvoering geven aan planmatige vervangingsinvestering de 
verlichting is vervallen.Staat wel in de begroting over 2023.

CDA Omdat we nu bezig zijn met het verledden van de openbare verlichting zijn er de 
komende jaren (schatting komende 15 jaar) geen vervangingskosten opgenomen 
in de begroting.

115 30 economie zijn er geen risico's programma Economie ? CDA Wij voorzien geen noemenswaardige risico's. Het grootste deel van het 
economisch beleid is belegd in regionale verbanden. Er zijn daarnaast geen nieuwe 
initiatieven ten opzichte van vorig jaar. 

116 34 onderwijs Risico's. tot op heden zijn de bedragen gereserveerd in de 
begroting niet toereikend voor alle ontwikkelingen. Wat 
betekent dit voor OCK.?

CDA Vooralsnog zijn er geen nadere financiële consequenties bekend voor de OCK, dan 
die consequenties die met de raad gedeeld zijn. 

117 34 Wat zijn de gevolgen voor ontwikkeling van: 1 een eigentijds 
kindcentrum en schoolomgeving Ubachsberg.

CDA Dit is nog niet bekend, want er is nog geen definitief plan, dit wordt op dit 
moment onderzocht.

118 34 Wat zijn de gevolgen voor ontwikkeling van: 2 Ontwikkeling 
nieuwe school in Ransdaal m.b.t. Planning van nieuwe 
onderwijshuisvesting en de mogelijkheid om deze projecten te 
ontwikkelen?

CDA Dit is nog niet bekend, want er is nog geen definitief plan, dit wordt op dit 
moment onderzocht.

119 38 sport cultuur recreatie Waaruit bestaat de structurele ondersteuning van culturele 
verenigingen en de extra investeringen in de culturele sector?

CDA De extra investeringen komen uit het CoronaHerstelPlan. De structurele 
ondersteuning wordt geboden door de verenigingsondersteuner plus de regulier 
subsidiering.

120 38 Hoever is de gemeente Voerendaal met het afhandelen van de 
ruimere financiële middelen ivm het corona herstel plan?

CDA Eind 2023 wordt een eerste evaluatie van het CoronaHerstelPlan opgeleverd 
inclusief financieel overzicht.

121 39 Kunnen gelden uit het coronaherstelplan ook bereikt worden 
voor het gemeenschapshuis op d,r plats te Klimmen. Ivm 
sluiting zalencentrum Keulen zullen meerdere culturele 
verenigingen en maatschappelijke organisaties moeten gaan 
samenwerken.

CDA Politieke vraag: De keuze voor sluiting is een private afweging van zalencentrum 
Keulen. Ook de huisvestingskeuze van verenigingen is primair een private keuze. In 
het CoronaHerstelPlan is beschreven waar deze middelen voor kunnen worden 
aangewend. 

122 40 De basissubsidie wordt in 2024 opnieuw beschikt. Voor 
periode 2024-2028.In de vorige periode kreeg het merendeel 
van sport en cultuurverenigingen 2163 of 1082 euro. Kan het 
variabel bedrag per lid per jaar voor de schutterijen worden 
aangepast?  Schutterijen 2 euro perlid, fanfare en 
sportvereniging 56 en 60 euro per lid.

CDA Politieke vraag: binnen de kaders van de huidige begroting zijn er geen te wijzigen 
subsidies voorzien. 

123 40 Onder risico toevoegen het sluiten van zaal Keulen, waardoor 
verenigingen op zoek moeten naar andere locaties met alle 
problematiek en kosten.

CDA Politieke vraag: De keuze voor sluiting is een private afweging van zalencentrum 
Keulen. Ook de huisvestingskeuze van verenigingen is primair een private keuze. 

124 59 Welke mogelijkheid heeft de gemeente om zwerfvuil en 
afvaldumpingen tegen te gaan en wat zijn de kosten die 
hiermee gepaard gaan.?

CDA Er wordt op dit moment gewerkt aan de afsluiting van buitenwegen om hiermee 
dumpingen tegen te gaan, daarnaast word er samen met RD4 ingezet op 
bewustwordingscampagnes. De exacte kosten worden op een later moment 
verstrekt.



125 61 Bating raming riolering 2024: 2152    lasten 1545.  Op pag 9 en 
81 staat onder de inkomsten een bedrag van 2088. Genoemde 
bedragen en lasten komen wel overeen . Vanwaar is het 
verschil bij inkomsten/baten ?

CDA De inkomsten bij riolering bestaan niet alleen uit rioolrecht, maar ook de 
aanwending van de egalisatievoorziening riolering valt hieronder. Deze wordt 
aangewend i.v.m. 100% kostendekkendheid conform watertakenplan.

126 64 Specifiek in 2024 onder 3 . Schoolstraat moet Kerkeveldweg 
zijn.

CDA Huisnummerbesluit moet nog genomen worden, daarna is de straatnaam 
definitief.

127 48 beschermd wonen Waar worden de kosten van de decentralisatie van bescherm 
wonen geboekt? Kosten van skaeve huuse?

CDA Kosten beschermd wonen zijn geraamd onder taakvelden "jeugdreclassering" en 
"dagbesteding WMO". De kosten Skaeve huuse worden verantwoord op een 
investeringskrediet. De kapitaallasten zijn geraamd op "Ruimte en leefomgeving" 
in programma Volkshuisvesting.

128 48 Beschermd wonen De decentralisatie zal zeer waarschijnlijk weer worden 
uitgesteld. Heeft dit invloed op de financien van Voerendaal, 
vanuit Heerlen, en op de plannen van Voerendaal?

CDA De doordecentralisatie beschermd wonen is inmiddels vier keer uitgesteld. De 
nieuwe streefdatum is 1 januari 2025. De behandeling van het wetsvoorstel 
woonplaatsbeginsel voor beschermd wonen is controversieel verklaard. De 
nieuwe streefdatum voor invoering blijft vooralsnog 1 januari 2025. Daarvoor 
moet de wet dan voor de zomer in 2024 door beide kamers worden behandeld. 
Dit betekent dat de budgetten op een later moment dan waar we op rekenden 
over de verschillende gemeenten worden verdeeld. Het totale regiobudget (t.b.v. 
Parkdstad) voor beschermd wonen blijft dus nog zeker 1 jaar langer aan gemeente 
Heerlen toekomen. Dit houdt automatisch ook in dat het financiele voordeel op dit 
budget (er is sprake van een overschot) grotendeels bij de gemeente Heerlen blijft. 
Er zijn inmiddels wel afspraken gemaakt met de gemeente Heerlen dat zij extra 
middelen beschikbaar stelt voor onder andere preventieve taken voor deze 
doelgroep, de skaeve huse, VIA, etc en dit dekt uit het overschot van het budget 
beschermd wonen. 
Het uitstel heeft geen enkele invloed op de plannen in Voerendaal of in de rest van 
de regio. 

129 54 sociaal domein samenkracht en 
burgerparticipatie.

De beschikbare budgetten nemen de komende jaren af. Dat 
zal er toe nopen om anders te gaan werken, om de kwaliteit 
te kunnen blijven leveren. Wordt hierover nagedacht of is er al 
beleid?

CDA De afname komt door incidentele budget voor inzet van specialistische kennis OCK 
en tijdelijke extra middelen vanuit het Rijk voor inburgering als gevolg van de 
hogere asielinstroom. Daarnaast heeft de Raad op 10 februari 2022 de 
Verordening Tegemoetkoming Sociaal Medische Indicatie (SMI) Kinderopvang 
vastgesteld. Het geschatte budget, dat hiervoor specifiek is afgezonderd, wordt 
naar beneden bijgesteld op basis van de huidige inzichten. Dit betreft geen 
besparing op de reguliere budgetten binnen dit taakveld.

130 54 arbeidsparticipatie de tweede raming na wijziging 2023 wijkt fors af van de 
realisatie en raming in de latere jaren. Hoe is dit te verklaren?

CDA Betreft een verschuiving van het budget "arbeidsparticipatie" naar 
"inkomensregelingen"



131 54 hulp bij het huishouden Wanneer de eigen bijdrage inkomensafhankelijk wordt is dan 
de verwachting dat de kosten dalen? M.a.w. het gebruik 
neemt af?

CDA Het verwachtte effect van de invoering van de inkomensafhankelijke eigen 
bijdrage is dat er enerzijds meer inkomsten zullen zijn (meer mensen gaan een 
hogere eigen bijdrage betalen dan nu het geval is) en anderzijds is de verwachting 
dat de aanzuigende werking van de zeer lage huidige eigen bijdrage gedempt zal 
worden. En dat meer mensen vanwege de hogere eigen bijdrage zullen afzien van 
de Wmo-ondersteuning. Tegelijkertijd realiseren we ons ook dat toenemende 
vergrijzing en het langer thuis blijven wonen een grotere vraag met zich 
meebrengt.

132 54 hulp bij het huishouden Hoe gaat Voerendaal om met de huidige situatie totdat in 
2026 de eigen bijdrage wijzigt? Wat is de verwachting van 
groei van clienten voor HO?

CDA Er is geen beleidswijziging voorzien ten aanzien van de hulp bij het huishouden. 
Indicatiestelling gebeurt zoals dat in de wet bedoeld is en zoals we dat altijd al 
deden. We zien in de afgelopen 4 jaren het aantal clienten met een hbh-indicatie 
jaarlijks met gemiddeld 10% toenemen. De verwachting is dat de invoering van de 
inkomensfhankelijke eigen bijdrage deze groei deels gaat afremmen.

133 54 jeugdhulp zonder verblijf Waar worden de kosten van het redden van Xonar geboekt? 
Zou toch reserve sociaal domein zijn?

CDA Conform raadsbesluit 5 oktober.

134 54 jeugdhulp zonder verblijf Wordt voortgang geboekt in de transformatie van werken om 
bij de huidige personeelstekorten toch kwaliteit te leveren?    
De personele krapte is structureel.

CDA Ondanks de personele krapte die ook binnen de jeugdhulp speelt zien we zowel 
binnen de aanbieders in Zuid-Limburg die verblijfszorg bieden en ook binnen JENS 
dat zij waar mogelijk hun zorg transformeren: dicht bij huis, zo laagdrempelig 
mogelijk, op de vindplek van de jeugdige en voorliggend indien mogelijk (school, 
vereniging, jeugd- en jongerenwerk).

135 55 samenkracht en burgerparticipat. Waardoor wijkten de ramingen in de komende jaren zo af van 
realisatie 2022?

CDA In 2023 heeft een afrekening plaatsgevonden gericht op 2022 mbt SPUK 
inburgering. Normaliter zijn kosten op het gebied van inburgering afgedekt met de 
SPUK middelen voor 2022 was dit niet het geval.

136 144 Begeleiding wmo pgb Wordt gestuurd op afname van het aantal clienturen PGB? CDA Nee, hier wordt niet op gestuurd. Keuzevrijheid staat hoog in het vaandel in 
Voerendaal. Wie de ondersteuning met een pgb wil inzetten is hier vrij in (mits aan 
de voorwaarden wordt voldaan). Maar het grote aanbod en de verscheidenheid in 
het zorg-in-natura-aanbod maakt een pgb vaak onnodig en onaantrekkelijk.



137 54 Begeleid en dagbesteding wmo pag 54 zijn de gestegen loonkosten, tarieven enkel              
geextrapoleerd naar 2024. Daarna dalen de kosten terwijl de 
CAO's  meerjarig zijn en er dan ook hogere loonkosten zullen 
zijn.

CDA Bij de budgetonderdelen begeleiding en dagbesteding is op pagina 54 geen daling 
weergegeven. Voor de begroting 2024 en verder is rekening gehouden met de 
huidige omvang van de clientpopulatie, de huidige omvang van de geindiceerde en 
gedeclareerde zorguren en de op dit moment geldende tarieven en CAO's. NB: 
Toekomstige loonontwikkelingen worden niet meegenomen omdat die nog niet 
bekend zijn. Daarbij, voor toekomstige prijsstijgingen is in de begroting al de 
stelpost loon- en prijsstijging opgenomen. Toekomstige prijsstijgingen worden 
hieruit gedekt.  

138 54 Algemeen Hoe is daling dan te verklaren? Afnemende vraag? CDA Bij de begeleiding ZIN is géén sprake van een afname. Er is zelfs sprake van een 
toename. Bij de begeleiding PGB is weliswaar sprake van een afname van 26% 
maar met de kleine absolute aantallen in Voerendaal lijkt dit procentueel meer 
dan het is. De afname/uitstroom bij de pgb-ers kan toeval of tijdelijk zijn. Mensen 
verhuizen naar een andere gemeente, de ondersteuning is niet meer nodig, wordt 
afgebouwd, de ondersteuning is niet meer gewenst, iemand stapt over naar ZIN, 
etc. Maar in zijn totaliteit (ZIN en PGB samen) is er sprake van een toename bij de 
begeleiding.

139 Algemeen Toenemend beslag op de begroting vanuit de GR-en 
afnemende gemeentelijke budgetten? Wat is straks dan nog 
de bestedingsruimte, cq vrije speelruimte van de Gemeente?

CDA Samenwerking in GR'en is essentieel om taken uit te kunnen voeren. 
De vrije ruimte ontstaat uit diverse factoren in de gemeentefinanciën, zowel aan 
baten- als lastenkant. Inzicht in 2026 en 2027 is nog niet te geven.

140 pag 16 burgerparticipatie Waar worden de kosten van burgerparticipatie geboekt? CDA Daar waat het gaat om kosten burgeronderzoek en onderzoek klantbeleving zijn 
deze kosten geraamd bij Overhead. Daar waar het specifiek gaat om 
burgerparticipatie betreffende een project, worden de kosten verantwoord binnen 
dat project.

141 pag 58, 61 Volksgezondheid Binnen het GALA zijn ook projecten gekoppeld die al liepen in 
de regio of lokaal. Wat wordt nieuw voor Voerendaal en 
hoeveel kosten zijn voor de al lopende projecten en wat zijn 
de kosten voor nieuwe projecten?

CDA GALA bestaat uit 15 onderdelen. Middelen die op diverse wijzen bij gemeenten 
binnenkwamen rondom sport, preventie en gezondheid worden nu binnen één 
gebundelde uitkering aan de gemeente uitgekeerd. Voorbeelden van lopende 
trajecten/projecten zijn Kansrijke Start, brede regeling combinatiefuncties en 
mantelzorg. Nieuw zijn de uitkeringen voor bijv. welzijn op recept, gezonde 
leefomgeving en valpreventie.



142 61 Volksgezondheid Wat zijn de baten vanaf 2024 in de begroting voor dit 
programma?

CDA Betreft Specifieke uitkering "Breed" (GALA).

143 64 Volkshuisvesting Wordt de woonvisie regionaal opgesteld met lokale 
component? Hoe zijn de prestatieafspraken hierop 
afgestemd?

CDA De woonvisie is regionaal opgesteld, aangevuld met lokale componenten. De 
prestatieafspraken worden opgesteld op basis van de woonvisie, waarover de 
corporatie(s) haar biedingen uitbrengen. De woonvisie is in 2023 vastgesteld door 
de raad.

144 108 Verbonden partijen GGD: Wat is de stand van zaken mbt de SMA? Wat voor 
invloed heeft deze afwezigheid op de indicaties voor 
Voerendaals inwoners?

CDA Voor 2024 wordt nog gezocht naar een structurele oplossing, zoals een 
gezamenlijke regionale aanbesteding. Op dit moment voert de GGD de taak nog 
uit via een aangepaste werkwijze.

145 100, 111 Parkstad IT Wat is de stand van zaken mbt de GR? Is deze in 2023 tot 
stand gekomen?

CDA Parkstad IT is in 2023 een lichte GR op basis van een centrum gemeente 
constructie. Het voornemen is dat Parkstad IT in 2024 een volledige GR wordt. Dit 
proces loopt nog en de deelnemers worden hier actief bij betrokken.

146 131 OCK laatste alinea" een duurzaam en toekomstig voorzieningen 
complex" Welke mogelijkheden zijn er binnen OCK om de 
verenigingen te huisvesten welke voorheen in zalencentrum 
Keulen gehuisvest waren?

CDA De keuze voor sluiting is een private afweging van zalencentrum Keulen. Ook de 
huisvestingskeuze van verenigingen is primair een private keuze. Op dit moment 
zijn de mogelijkheden van herhuisvesting (zeer) beperkt, omdat deze vraag niet in 
het definitief ontwerp is meegenomen. 

147 132 OCK op 19 sept wordt vermeld dat er aanpassingen nodig zijn aan 
het ontwerp van de installaties en ruimtebehoefte van de 
school . De financiële consequenties van beide ontwikkelingen 
binnen het totale beschikbare OCK-budget opgevangen 
worden staat ook vermeldt. Worden deze extra kosten 
betaald uit de post onvoorzien ?

CDA Conform de eerdere raadsinformatiebrief komen extra kosten uit de post 
onvoorzien en deze worden binnen de begroting opgelost.

148 133 OCK Hebben zich al meer verenigingen gemeld om gebruik te gaan 
maken van het OCK, dit door sluiting van café Keulen?

CDA Zoals besproken in de commissievergadering is er een actieve dialoog met 
verenigingen, onder andere hierover.

149 39 OCK aan welke nieuwe sportaanbod wordt gedacht bij de OCK? CDA Bijvoorbeeld het mogelijk maken van ongeorganiseerde sport, zoals bootcamp, 
hardlopen.

150 (Zal wel een politieke vraag zijn) De begroting laat zien dat we in 2025 en 2026 een tekort 
hebben. Nu kunnen we de 20% wat we maar in de begroting 
hebben wegbezuinigen of de belastingen verhogen maar dan 
gaan we het nog niet redden. Welke acties worden er nu 
ondernomen naar alle GR instellingen, die maar jaarlijks 
bijplussen, dat zij ook moeten gaan bezuinigen. Deze actie 
zien we in de bgroting niet terug.

CDA In de aanbieding/inleiding is expliciet opgenomen dat dit in het proces naar de 
kadernota 2025 wordt meegenomen. 

151 School Ransdaal School Ubachsberg en Ransdaal worden onderdeel van het 
Masterplan wonen. Is er zicht op wanneer de school in 
Ubachsberg kan worden gebouwd en wanneer in Ransdaal? 

CDA Het masterplan wonen maakt een integrale afweging over wonen en de locatie 
voor een school mogelijk, maar biedt nog geen definitieve locatie, financiering 
en/of tijdsplanning. 



152 34 Onderwijshuisvesting Risico's Als nu al bekend is dat de reserveringen niet voldoende zijn, 
wat is dan de reden om dit niet te verhogen?

CDA Politieke vraag: Het concreet plan hiertoe moet nog worden opgesteld en op basis 
hiervan kan bepaald worden wat het benodigde krediet moet zijn en of dit 
haalbaar is. 

153 34 Educatieve agenda en NPO Wat is de reden dat de bibliotheek hier geen grote rol in 
heeft?

CDA De reden dat de bibliotheek hier geen rol in heeft is omdat het onderwijs in 
principe in de lead is. We zijn in gesprek met de bibliotheek over een duurzamen 
samenwerking tussen onderwijs en bibliotheek.

154 35 Specifiek in 2024 Wat is de reden dat Ubachsberg een andere specialist heeft 
(niet TOOS)?

CDA Dit is in lijn met programma Ubachsberg en sorteert voor op nieuw kindcentrum.

155 35 Onderwijs Wat is een vindplek en waarom alleen Cortemich? CDA Een vindplek, is de plek waar de jeugdige te vinden is, zoals school, verenigingen, 
jeugd- en jongerenwerk. JENS zal in 2024 aanwezig zijn op Basisschool Cortemich 
waarbij jeugdhulpvragen door een ambulant werker laagdrempelig opgepakt 
kunnen worden, men breidt dit steeds meer uit naar andere scholen en start in 
2024 bij BS Cortemich. Er is voor BS Cortemich als eerste gekozen omdat hier veel 
verschillende hulpvragen worden gesteld en veel kinderen en gezinnen bereikt 
worden. De andere scholen zullen volgen na evaluatie van de werkwijze bij 
Cortemich.

156 35 Risico's Wat zijn dan de prioriteiten als er keuzes gemaakt moeen 
worden bij actieve participatie?

CDA Aanwezig zijn bij overleggen en zelf ook met initiatieven komen op het gebied van 
activiteiten die samenhangen met onderwijs en het lea.

157 38 Versterken cultuur Wat is het risico als er gebruik gemaakt kan worden van het 
coronaherstelplan?

CDA Vanuit het CoronaHerstelPlan komt de gemeente verenigingen ruimhartig 
tegemoet. Dit betreffen incidentele middelen, na afloop van het 
CoronaHerstelPlan gelden de reguliere subsidies vanuit de subsidieverordening 
waarbinnen de mogelijkheden minder ruim zijn. Het is dus belangrijk om met de 
incidentele middelen van CoronaHerstelPlan activiteiten te subsidieren die een 
duurzaam effect realiseren.

158 39 Sporten en bewegen Wat is het risico van de afhankelijkheid van partners? CDA Elke partner heeft zijn/haar eigen prioriteiten. Betreft sport is het voor sommige 
partners een doel op zich, voor anderen is sport een middel. Het lukt niet altijd 
opm voor alle partners gelijke prioriteiten te stellen op het gebied fvan sport en 
bewegen.

159 40 Verenigingsleven Wat is de mitigerende maatregel bij bv het opheffen van een 
vereniging, waarbij het risico bv zou kunnen zijn dat een 
bepaalde doelgroep niet meer bereikt wordt?

CDA De gemeente is actief bezig met het behoud, versterken en toekomstbestendig 
maken van de verenigingen. Er worden echter geen maatregelen genomen bij 
verenigingen die opgeheven worden. Mogelijk dat aanbod waar veel vraag naar is 
via een andere weg geboden wordt, het is echter moeilijk om dit van tevoren te 
bepalen.



160 41 Risico's Hoe wordt geprioriteerd tav natuur en landschap 
rekeninghoudend met de landelijke richtlijnen en de regionale 
behoeftes?

CDA Er wordt zoveel mogelijk prioriteit gegeven aan natuur en landschap conform de 
speerpunten uit de IVOR. Daarmee wordt rekening gehouden en actief uitvoering 
gegeven aan landelijk beleid en vigerende wet- en regelgeving, zoals de Natura 
2000-doelen, KRW-doelen en klimaatdoelen.

161 123 Algemene reserve Wanneer wordt de reserve sociaal domein  ingezet bij 
calamiteiten (zijnde een ramp of niet verwachte gebeurtenis 
die ernstige schade veroorzaakt) op het gebied van Jeugd, 
Participatie en WMO?

CDA Binnen het sociale domein zijn gemeenten voor verschillende wet en regelgeving 
op het gebied van Jeugd, Participatie en Wmo verantwoordelijk. De uitvoering is 
op onderdelen een open-eindregeling. Deze reserve heeft daarom als doel om 
risico’s en fluctuaties binnen deze domeinen op te vangen. Verder kan deze 
reserve worden ingezet voor pilots in het kader van transformatie en innovatie in 
de ruimste zin des woords. 

162 123 Post onvoorzien Wat is het verschil tussen post onvoorzien (3 o principe) en de 
algemene reserve bij echte calamiteiten?

CDA Beide hebben een vergelijkbaar doel. De post onvoorzien is een verplichte raming 
(BBV) voor het opvangen van onontkoombare en onuitstelbare uitgaven die ten 
tijde van het opstellen van de begroting nog niet konden worden voorzien. De 
begrotingspost ‘onvoorzien’ is een post waaruit nooit rechtstreeks betalingen 
worden gedaan. Deze middelen worden overgeheveld vanuit de post ‘onvoorzien’ 
naar het budget waarop de onvoorziene uitgave inhoudelijk betrekking heeft 
(collegebevoegdheid). De Algemene Reserve vormt het weerstandsvermogen (de 
buffer) voor het incidenteel opvangen van mogelijke risico's en toekomstige 
financiële tegenvallers, waarvoor geen bestemmingsreserves of voorzieningen 
bestaan, zodat de continuïteit van de gemeentelijke taken niet in gevaar komt. 

163 123 Onbenutte belastingcapaciteit Wat is de oorzaak dat de max opbrengsten voor 2025 lager is 
dan voor 2024, 2026 en 2027?

CDA De max.ozb opbrengst voor 2024 moet zijn € 3.365.620. Dit betekent ook dat de 
ruimte wijzigt in € 309.000 en de tabel op paging 128 bovenaan wijzigt dan de 
structurele weerstandscapaciteit voor 2024 in € 341.000.

164 124 Risico's Waar staan de maatregelen om de risico's te mitigeren? CDA Het merendeel van de geïdentificeerde risico's ligt buiten onze invloedsfeer. Deze 
zijn  nauwelijks rechtstreeks te beïnvloeden. Monitoring hiervan vindt voortdurend 
plaats gedurende de P&C-cyclus.

165 124 ev Risico's Graag uitleggen hoe de klasse omvang en %, klasse 
waarschijnlijkheid en % waarschijnlijkheid wordt bepaald?

CDA Deze wordt bepaald conform de 'Nota Weerstandsvermogen en Risicobeheersing 
2017' vastgesteld door de raad op 6 juli 2017.  De perceptie van risico-inschatting 
is in zijn algemeen subjectief. Echter op basis van ervaringen in de afgelopen jaren 
wordt getracht een zo reëel mogelijke inschatting te maken.



166 125 Algemene uitkering Zie vorige vraag, want waarschijnlijkheid risico hoog, impact 
hoog, hoe kan dan de geschatte omvang 1% zijn?

CDA De korting op de algemene uitkering is in de meerjarenbegroting verwerkt (lagere 
inkomsten). Dit is ook terug te zien in de structurele weerstandscapaciteit (pag 
128). Voor de begroting 2024 is een inschatting gemaakt van de mogelijke risico's 
die in het begrotingsjaar kunnen optreden. Hiertoe behoort ook het risico van de 
Algemene Uitkering en de fluctuaties die hierin kunnen optreden. 

167 126 Verbonden partijen Ook hier waarschijnlijkheid risico hoog, impact hoog, hoe kan 
de geschatte omvang 1% zijn?

CDA De geschatte omvang is bepaald o.b.v. de Klasse-tabel uit de Nota 

Weerstandsvermogen en Risicobeheersing 2017 waarin bedragen ≥ 250.000 in 
klasse 5 vallen en een percentage van 1% over de geschatte omvang wordt 
toegepast. Vervolgens wordt o.b.v. de Waarschijnlijkheid-tabel een inschatting 
gemaakt van de verwachte kans dat zicht de gebeurtenis voordoet.

168 128 Confrontatie weerstandsverm. Wat is de reden dat algemene reserve meegenomen kan 
worden bij de beschikbare weerstandscapaciteit, aangezien 
deze alleen ingezet mag worden bij calamiteiten?

CDA De algemene reserve kan breder worden ingezet dan alleen bij calamiteiten.

169 129 Kengetallen financiële positie Tijdens de thema avond begrepen dat er reeds in 2024 gestart 
wordt met onderzoek naar de begroting 2026 en 2027. Wat 
zijn de gevolgen op korte termijn van dit verloop tav de 
ambities?

CDA In de aanbieding/inleiding is expliciet opgenomen dat dit in het proces naar de 
kadernota 2025 wordt meegenomen. 

170 3 Aanbieding begroting De begrotingssaldi voor 2026 en 2027 laten een disbalans zien 
als gevolg van de forse daling in de algemene uitkering. De 
verwachting is dat het Rijk de middelen in lijn brengt met de 
taken en verantwoordelijkheden. Wanneer het Rijk de 
algemene uitkering inderdaad in lijn brengt met de taken en 
verantwoordelijkheden, hoe groot zijn dan de te verwachten 
tekorten in 2026 en 2027?

PvdA Dit is geheel afhankelijk van de wijze waarop het Rijk dat doet (bijvoorbeeld 
verhogen accres of laten vervallen van de opschalingskorting) en de daaruit 
volgende lokale consequenties.

171 3 Aanbieding begroting Wanneer verwacht u dat het Rijk duidelijkheid geeft over de 
algemene uitkering, kijkend naar 'ravijnjaar' 2026?

PvdA De verwachting is dat dit in één van de circulaires volgend op de kabinetsformatie 
zal zijn. Sowieso niet eerder dan de meicirculaire 2024.

172 3 Aanbieding begroting In 2026 zien we een tekort van € -2.014.00, wanneer in het 
proces is het noodzakelijk om bijstellingen te doen?

PvdA In de aanbieding/inleiding is expliciet opgenomen dat dit in het proces naar de 
kadernota 2025 wordt meegenomen. 

173 14 Bestuur en Ondersteuning Regionale en intergemeentelijke samenwerking. Wat gaan we 
daarvoor doen? Onderhouden en versterken contacten met 
buurgemeenten. In hoeverre worden mogelijkheden voor 
intensieve samenwerking nog onderzocht, zoals we destijds 
met Simpelveld hebben gedaan, dit ter versterking van de 
eigen positie en organisatie (meerwaarde op de 4K's)?

PvdA Dit kan onderdeel zijn van de toekomstvisie. Daarnaast worden momenteel binnen 
Parkstad-verband diverse initiatieven ontplooid ter versterking van de 
uitvoeringskracht. 



174 14 Bestuur en Ondersteuning Regionale samenwerking. Zijn er geen ontwikkelingen meer 
ten aanzien van de samenwerking rondom opgaven in het 
Middengebied?

PvdA De projecten rond Toerisme van de Toekomst en Landschap en Landbouw worden 
conform afspraken uitgevoerd.

175 14 Bestuur en Ondersteuning Meerjarenperspectief voor Voerendaal. Specifiek in 2024. De 
langetermijnvisie (10 jaar) verder vormgeven waarin ambities 
en uitdagingen zijn uitgewerkt/opgenomen en in tijd en 
ruimte gepositioneerd. Moeten hier nog mee gestart worden? 
Vorig jaar stond het opstellen van een langetermijnvisie ook al 
opgenomen in de begroting.

PvdA De ontwikkeling van een toekomstvisie/meerjarenperspectief wordt voorzien voor 
2024, met een startnotitie eind 2023.

176 16 Bestuur en Ondersteuning Burgerparticipatie. Wat gaan we daarvoor doen. Structureel. 
Evalueren en tussentijds bijsturen van deze nieuwe werkwijze. 
Op welke momenten en op welke wijze wordt de raad 
geinformeerd over de voortgang van deze nieuwe werkwijze? 

PvdA In het interne implementatieplan zijn o.a. de volgende punten/acties opgenomen: 
 -Workshops afwegingskader medio november 2023
 -Met bureau EMMA aan de slag met eerste projecten waarbij parƟcipaƟe een 

belangrijk onderdeel is. 
 -Evalueren en tussenƟjds bijsturen lopende projecten/iniƟaƟeven samen met 

projectgroep ‘burgerparticipatie’. Daardoor maken we ons deze nieuwe werkwijze 
steeds meer eigen. 
 -Daar waar nodig wordt de Raad betrokken op projectniveau. Daarnaast sturen 

we na een jaar een RIB en/of organiseren we een informatieavond. 

177 23 Veiligheid. Crisisbeheersing en brandweer. In hoeverre hebben we lessen 
getrokken uit de crisisbeheersing tijdens de Coronapandemie 
en heeft dit tot aanpsssingen van beleid geleid op lokaal en 
regionaal niveau?

PvdA De COVID19-pandemie heeft veel ervaringen en inzichten opgeleverd. Regionaal 
zijn deze verwerkt in het Meerjarenbeleidsplan VRZL 2024 t/m2027, bijvoorbeeld 
het  intensiveren van samenwerking met netwerkpartners. Lokaal zijn de 
ervaringen meegenomen in de doorontwikkeling van de lokale crisisorganisatie. 
Onder andere het borgen van 24/7 beschikbaarheid van het hoofd van de lokale 
crisisorganisatie waarmee de druk op specifieke functionarissen wordt verlaagd. 

178 26 Verkeer, vervoer en waterstaat Wegen, verkeer en mobilitei. Specifiek in 2024. Voorbereiding 
en uitvoering herinrichting kruispunt Putterweg / 
Retersbekerweg (cf. Mobiliteitsplan). Dit stond vorig jaar ook 
opgenomen in de begroting als specifiek in 2023, moeten we 
nu concluderen dat er nog niets is gebeurd?

PvdA De voorbereiding is intern wel reeds gestart. De uitvoering vindt plaats in 2024.

179 26 Verkeer, vervoer en waterstaat Wegen, verkeer en mobilitei. Specifiek in 2024. Vorig jaar 
stond hier opgenomen: Uitvoering aanpassingen Kerkstraat 
Ubachsberg. Dit jaar staat dit niet meer opgenomen in de 
begroting, waarom niet?

PvdA De uitvoering van de Kerkstraat is reeds gestart en loopt door in 2024.



180 26 Verkeer, vervoer en waterstaat Wegen, verkeer en mobilitei. Specifiek in 2024. Vorig jaar 
stond hier opgenomen: Afsluiten van diverse buitenwegen 
voor niet-bestemmingsverkeer. Dit jaar staat dit niet meer 
opgenomen in de begroting, is dit inmiddels gerealiseerd?

PvdA Nee, dit project krijgt eind 2023 een vervolg.

181 26 Verkeer, vervoer en waterstaat Graag ontvangen wij een overzicht van mijlpalen van 2021, 
2022 en 2023 van wegen, verkeer en mobiliteit met de status 
van de voortgang.

PvdA Deze verantwoordingsvraag wordt later beantwoord.

182 30 Economie Wat gaan we daarvoor doen? Zijn er al voorbeelden te 
noemen van circulaire economie in Voerendaal?

PvdA Op dit moment nog niet specifiek voor Voerendaal. In samenwerking met de 
Parkstad gemeenten is  sprake van een kennisprogramma circulariteit voor 
medewerkers overheid en van een uitvoeringsprogramma circulaire economie 
regio Parkstad. Het abstracte begrip circulariteit zal daarin worden vertaald naar 
concrete acties. 

183 34 Onderwijs Onderwijshuisvesting. Hoe gaan we om met de 
volgordelijkheid van de onderwijshuisvesting in Ubachsberg 
en Ransdaal? 34

PvdA Vooralsnog is de volgorde van ontwikkeling eerst Ubachsberg, dan Ransdaal 
conform de kadernota 2024.

184 34 Onderwijs Gezien de financiële positie vanaf 2026, hoe om te gan met 
investeringen Openclub/School Klimmen, School Ransdaal en 
School Ubabachsberg?

PvdA Dit is nog niet bekend, want er is nog geen definitief plan, dit wordt op dit 
moment onderzocht.

185 35 Onderwijs Educatieve agenda en nationaal Programma Onderwijs (NPO). 
Implementatie van een nieuw peutervolgsysteem in de 
voorschool voor de monitoring VVE. Zijn de kosten die 
hiermee gemoeid zijn voor de gemeente of voor de 
uitvoerende organisatie(s)?

PvdA Implementatiekosten en het peutervolgsysteem zelf zijn voor rekening van de 
gemeente. Eventuele kosten voor het leveren van capaciteit om de monitor in te 
vullen hoort bij de organisatie aangezien het invullen van de monitor onderdeel is 
van de opdracht peuteropvang.

186 40 Sport, cultuur en recreatie Verenigingsleven. Specifiek in 2024. Onderzoeken of de 
aanpassing en actualisatie  van de de subsidieverordening 
gewenst is, zodat deze beter aansluit bij de versterking en 
toekomstbestendigheid van verenigingen. Dit stond ook 
opgenomen in de vorige begroting, moeten we concluderen 
dat dit nog niet heeft plaatsgevonden?

PvdA Dat is correct. Dit schuiven we op gezien de verruimde subsidiemogelijkheden 
vanuit het coronaherstelplan.

187 42 Natuur, landschap en groen Specifiek in 2024. Actualisatie van het Groenbeheerplan. Heeft 
dit niet ook in 2023 plaatsgevonden?

PvdA De actualisatie van het groenbeheerplan heeft nog niet plaatsgevonden. Deze 
word uitgevoerd in 2024.

188 42 Natuur, landschap en groen Specifiek in 2024.Mogelijkheden onderzoeken voor 'grijs naar 
groen'. Heeft dit niet in 2023 al plaatsgevonden, dit stond 
toen ook in de begroting?

PvdA Op basis van de IVOR wordt dit bij de projecten opgepakt. Het is geen afzonderlijk 
onderzoek. 



189 42 Natuur, landschap en groen Specifiek in 2024.Onderzoek naar en uitvoering van 
vergroeningsmaatregelen voor meerledige doelen. Wat 
hebben wij het afgelopen jaar al gerealiseerd, dit stond toen 
ook al opgenomen in de begroting?

PvdA Voor het pilotproject Ransdalerveld dat als koploperproject i.k.v. het Limburgs 
Programma Landelijk Gebied is ingediend, is een gebiedsprogramma opgesteld 
waarin de doelen en maatregelen binnen het project zijn uitgewerkt.  Een ander 
project is het project Duurzame Buurten dat de gemeente i.s.m. het IVN uitvoert.

190 42 Natuur, landschap en groen Specifiek in 2024.Overdracht gemeentelijke bossen en 
natuurgebieden naar een organisatie met aantoonbare kennis 
en kunde van het duurzaam in stand houden van deze 
gebieden. Welke stappen hebben we het afgelopen jaar al 
gezet, dit stond namelijk in de vorige begroting ook al 
opgenomen?

PvdA Er zijn orienterende gesprekken gevoerd met partijen die geinteresseerd zijn in de 
aankoop van deze bossen en natuurgebieden. Deze gesprekken zijn op dit moment 
nog gaande en zullen ook in 2024 worden voorgezet.

191 42 Natuur, landschap en groen Op welke wijze dragen wij bij aan dierenwelzijn, wij denken 
hierbij aan het diervriendelijk omgaan met overlast van 
dieren?

PvdA Bij het bestrijden van overlast door dieren houden we ons aan de zorgplicht i.k.v. 
de Wet natuurbescherming, en de afspraken zoals opgenomen in het 
Faunabeheerplan Limburg.

192 47 Sociaal domein Meedoen: inclusie en toegankelijkheid. Op welke wijze wordt 
er ondersteuning geboden aan mensen die te maken hebben 
met laaggeletterdheid?

PvdA Enerzijds bekijken we hiervoor onze eigen communicatie richting inwoners, hier 
zullen we in 2024 extra inzet plegen om Wmo en jeugdbeschikkingen 
toegankelijker te maken. Daarnaast worden diverse ondersteuningsmogelijkheden 
geboden vanuit de Burgerij en bibliotheek om inwoners hierbij te ondersteunen.

193 49 Sociaal domein. Participatie, 
arbeidsmarkt en armoedebestrijding

Vanaf 1 januari 2021 melden woningcorporaties, particuliere 
verhuurders, zorgverzekeraars, energiebedrijven en 
drinkwaterbedrijven betalingsachterstanden in een vroeg 
stadium bij gemeenten (Kompas). Was er afgelopen jaar 
sprake van een toename van meldingen ten opzichte van 
voorgaande jaren (energiecrisis)?  

PvdA Dit betreft de zogenaamde vroegsignalering en er is geen significante stijging 
waarneembaar.

194 50 Sociaal domein Opvang en huisvesting ontheemden, statushouders en 
vluchtelingen. Wordt er ook gezocht naar alternatieve 
mogelijkheden voor opvang van statushouders en 
vluchtelingen? 

PvdA Ja, deze worden onderzocht om aan de opgave vanuit het rijk te kunnen voldoen, 
zoals als verwerven van panden en/of het realiseren van alternatieve 
woonvormen.

195 52 Sociaal domein Maatschappelijk werk. Wat betekent het stoppen van 
Meander maatschappelijk werk en dienstverlening voor de 
toegang voor inwoners die een beroep doen op de 
hulpverlening?

PvdA Inwoners zullen te alle tijden een beroep kunnen doen op maatschappelijk werk. 
De gemeente zal een alternatieve wijze van het aanbieden van maatschappelijk 
werk ontwikkelen.

196 72 Paragraaf Bedrijfsvoering Personeel en Organisatie. In hoeverre is de organisatie op dit 
moment op sterkte om uitvoering te kunnen geven aan de 
ambities uit het coalitieakkoord?

PvdA De organisatie staat nog steeds onder aanzienlijke druk om taken en ambities uit 
te voeren. Prioriteren van taken is noodzakelijk om balans te kunnen vinden 
tussen moeten, kunnen en willen: de ambities uit het coalitieakkoord zijn daarbij 
een deel van het totale taken- en ontwikkelingspakket, zoals blijkt uit deze 
begroting. 



197 75 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording. Vanaf 2023 is het college 
verantwoordelijk voor het afleggen van de 
rechtmatigheidsverantwoording. Op welke wijze wordt de 
raad tussentijds geinformeerd over 
rechtmatigheidsbevindingen in het jaar en over ingezette 
verbeteringen?

PvdA Verantwoording van de rechtmatigheid vindt uitsluitend plaats bij de jaarrekening 
middels een rechtmatigheidsverklaring en een toelichting in de paragraaf 
"bedrijfsvoering" van het jaarverslag. Eventuele suggesties/bedenkingen kunnen 
worden meegenomen bij de behandeling in de raad in december 2023.

198 22 Veiligheid Project 'veilig buitengebied'. Op welk moment is de 
gemeenteraad hier eerder over geinformeerd?

D66 Op 20-6-2023 is de samenwerkingsovereenkomst met PVO behandeld in college. 
De gemeenteraad is hier niet over geinformeerd, maar dit zal op een later moment 
alsnog gebeuren.

199 31 Economie Is inzichtelijk of een inschatting te maken wat het 
daadwerkelijke effect/opbrengst van promotie is? Nu wordt 
hier alleen de toeristenbelasting opgevoerd als baat.

D66 Met Visit Zuid-Limburg is afgesproken dat monitoring per 6 jaar plaats vindt. De 
laatste cijfers zijn in 2018 gepubliceerd. Indicatoren zijn o.a. overnachtingscijfers, 
downloads van routes. 

200 34 Onderwijs Uitvoering NPO-plan: wat doet gemeente vanuit hun budget 
concreet in 2024 voor het onderwijs?

D66 In grote lijnen (nog niet alles is gepland): een safari door het land van kalk voor de 
basisschool leerlingen (ihkv verbinding met de omgeving); muzieklessen SMK 
uitbreiden naar de andere 3 scholen (momenteel alleen pilot gedraaid op BS 
BergOp); verdere uitvoering van analyse draagvlak integrale kindaanpak in 
Ubachsberg door externe partij; onderzoeken mogelijkheden voor een moestuin 
(icm Burgerij en basisscholen).

201 34 Onderwijs Is dit NPO-plan bij de gemeenteraad bekend? D66 NPO plan is vastgesteld door de gemeenteraad.
202 39 Sport, cultuur en recreatie Er wordt aangegeven dat het coronaherstelplan wordt 

geborgd. Graag ontvangen wij een terugkoppeling over de 
huidige stand van zaken van deze gelden in het kader van de 
begroting 2024.

D66 Eind 2023 wordt een eerste evaluatie van het coronaherstelplan opgeleverd 
inclusief financieel overzicht.

203 40 Sport, cultuur en recreatie Verenigingsleven: kan er iets teruggekoppeld worden over het 
effect van de eerdere financiële impulsen op de verenigingen 
(ledenaantallen, financiele situatie, enz.)

D66 Er is geen effectmeting ten aanzien van financiele impulsen bij verenigingen in 
relatie tot ontwikkeling ledenaantallen etc.

204 67 Volkshuisvesting, RO en stedelijke 
vernieuwing.

2e bullet, met initiatiefnemers zon op land wordt gesproken 
over deelname aan de werkgroep Zon op Dak? Kan dit verder 
worden uitgelegd? 

D66 Conform de zonneladder spannen wij ons in om zoveel als mogelijk opwek te 
realiseren op daken. Deze pilot is regionaal belegd. 

205 73 Bedrijfsvoering Op pagina 73 bovenaan lezen we: 'deze uitdaging zal de 
komende jaren blijven, waarbij nadrukkelijk aandacht zal 
worden
besteed om de kwetsbaarheid van de organisatie te 
beperken.' Kan geduid worden waar deze kwetsbaarheid hem 
met name in zit?

D66 De kwetsbaarheid zit in een aantal facetten waaronder arbeidsmarktkrapte, 
personeelsverloop, een relatief beperkt functie- en loongebouw en 
éénpittersfuncties.

206 73 Bedrijfsvoering Hoeveel mensen zijn er vorig jaar geworven a.g.v. vaststelling 
begroting 2023?

D66 Deze informatie wordt verstrekt bij de jaarrekening. Op dat moment kan een 
volledige beeld over 2023 worden gegeven.



207 73 Bedrijfsvoering Hoeveel vacatures zijn destijds uitgezet n.a.v. de vaststelling 
van de begroting?

D66 Deze informatie wordt verstrekt bij de jaarrekening. Op dat moment kan een 
volledige beeld over 2023 worden gegeven.

208 73 Bedrijfsvoering Hoeveel vacatures staan er momenteel nog open bij de 
gemeente Voerendaal?

D66 Een actueel overzicht van openstaande vacatures is te vinden op igom.nl

209 74 Bedrijfsvoering Communicatie: op de website van de gemeente staat de 
begroting van 2022, terwijl de website in 2023 geactualiseerd 
is. Mogelijk iets fout gegaan?

D66 Deze informatie wordt op aangepast.

210 90 Onderhoud kapitaalgoederen als tijdelijke maatregel zal meer worden uitbesteed': 
begrijpelijk, gezien de problematiek kunnen wij ons 
voorstellen dat met tijdelijk niet 1 jaar wordt bedoeld. Wat is 
de verwachte termijn hiervoor?

Verwacht wordt dat er in 2024 meer duidelijkheid zal komen nav het eerder 
vermeld onderzoek. Hierna zal ook meer zicht komen op een concretere termijn. 

211 91 Onderhoud kapitaalgoederen Op pagina 91 is een opsomming van de gebouwen te zien die 
in eigendom zijn van de gemeente. Is het mogelijk om, 
overeenkomstig de ambities die de gemeente heeft, hier een 
overzicht te geven van het energie-label van deze gebouwen? 

Deze wordt op een later moment verstrekt. 

212 94 Financiering Is deze rentevisie door de ambtenaren van de gemeente 
Voerendaal zelf opgesteld?

D66 Opgesteld op basis van informatie verstrekt door de Bank Nederlandse 
Gemeenten.

213 94 Financiering Van welke informatie of collega-overheden wordt gebruik 
gemaakt, bij het opstellen van deze rentevisie?

D66 Opgesteld op basis van informatie verstrekt door de Bank Nederlandse 
Gemeenten.

214 126 Weerstandsvermogen & 
risicobeheersing

Het risico m.b.t. loonkosten wordt geclassificeerd met een 
waarschijnlijkheid van 100%. Wat is de overweging om dit nog 
als risico mee te nemen als het 100% zeker is dat dit risico zich 
voordoet?

D66 Hier wordt het risico bedoeld dat vaste formatie tijdelijk wordt ingevuld door 
inhuur van externen mede als gevolg van de krapte op de arbeidsmarkt. Deze inzet 
is in de regel duurder. De ervaring leert dat het risico zich naar alle 
waarschijnlijkheid zeker zal voordoen. Echter is de omvang aan de voorkant niet in 
te schatten en blijft daarmee een onzekerheid. 

215 132 Open Club Klimmen Er ontbreekt een update t.a.v. de rechtzaak t.a.v. het Wetra-
veld. Is dit inmiddels afgerond?

D66 Over lopende rechtszaken wordt geen nadere informatie verstrekt.

216 132 Open Club Klimmen Bij optelling van de gevoteerde kredieten en de cofinanciering, 
is er een verschil van 145K t.o.v. de begroting, is dit extra 
speelruimte voor de realisatie van dit project?

D66 Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

217 132 Open Club Klimmen Op basis van het raadsbesluit van 15 september 2022 en de 
toezeggingen die daarin zijn gedaan dat bij extra 
cofinanciering, of verhoogde opbrengst van de gronden er 
gelden terugvloeien naar de Algemene Reserve is voor onze 
fractie niet duidelijk uit deze begroting 2024 af te leiden wat 
de situatie is. Kan hier een overzicht van verstrekt worden op 
basis van de meest recente getallen van 15-9-2022?

D66 In de voorjaarsrapportage 2023 is de aanvullende cofinanciering van de stadsregio 
Parkstad (SPUK 2022) opgenomen als toevoeging aan de Algemene Reserve. 



218 133 Open Club Klimmen Aanvraag grootverbruikersaansluiting: heeft de onzekerheid te 
maken met de doorlooptijd van een aanvraag of de vraag of er 
uberhaupt een aansluiting komt vanwege de congestie op het 
net?

D66 De aanvraag is verwerkt. De onzekerheid heeft te maken met congestie op het net.

219 140 Financiële begroting Reis- en verblijfkosten B&W stijgt met €8.000,-. Wat is hier de 
specifieke reden voor?

D66 Deze raming is bijgesteld op basis van werkelijke kosten in 2022. Tot deze kosten 
behoren o.a. ook het bijwonen van het VNG-congres, lidmaatschap VNG-
commissie en de extra activiteiten voor de K80.

220 146 Financiële begroting Binnen de 'overhead overige personeelskosten' wordt het 
opleidingsbudget met €1.000,- verhoogd. Wat is het totale 
budget?

D66 Het budget is verhoogd naar € 1.000 per medewerker. Het totale budget bedraagt 
€ 126.000.

221 157 Financiële begroting Putterweg, aanleg groene buffer. Dit wordt vastgesteld in 
begroting 2025 en uitgevoerd in 2024? Is dit een fout?

D66 Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

222 97 Financiering Graag uitleg hoe de tabel betreffende 'Verloop 
leningportefeuille 2024- 2027 inclusief raming nieuwe 
leningen'  onderaan de pagina gelzen dient te worden 

VA Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

223 89 Onderhoud kapitaalgoederen Versnelde vervanging verlichtingsarmaturen: Wat is de te 
verwachten 'aanzienelijke vermindering van het 
energieverbruik'?

VA Zoals in de RIB over dit onderwerp dd. 11 juli 2023 is aangegeven "levert de 
investering een energiebesparing op van 184.209 kWh, wat neerkomt op ca. 70% 
ten opzichte van het huidige verbruik."

224 89 Onderhoud kapitaalgoederen Versnelde vervanging verlichtingsarmaturen: Wat is de te 
verwachten jaarlijkse besparing op exploitatielasten?

VA Zoals in de RIB over dit onderwerp dd. 11 juli 2023 is aanggeven "staat hier een 
jaarlijkse besparing op de beheer- en onderhoudskosten tegenover van per saldo € 
112.600."

225 89 Onderhoud kapitaalgoederen Graag ontvangen we een overzicht van de exploitatielasten 
van de openbare verlichting van de jaren 2020, 2021 en 2022.

VA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt. 

226 133 OCK Diverse partijen ..... hebben zich al gemeld': Graag ontvangen 
we hier een overzicht van.

VA In verband met lopende gesprekken en onderhandelingen kunnen wij deze 
informatie niet verstrekken. 

227 133 OCK Kansen op cofinanciering': Welke stappen worden er 
momenteel gezet aangezien er een maximale inspanning 
wordt verricht?

VA Nieuwe subsidieregelingen van Rijk, Provincie en stadsregio worden gemonitord. 
Het afgelopen jaar zijn onder andere de duurzaamheidssubsidies gescreend.

228 133 OCK Kansen op cofinanciering': Is er momenteel nog een kans op 
cofinanciering? Zo ja welke kansen zijn er en hoe groot zijn 
deze?

VA Wij blijven continu op zoek naar en in gesprek over concrete kansen op 
aanvullende cofinanciering.

229 Algemeen E-cars: worden deze inmiddels uitgeleend aan externen zoals 
bijvoorbeeld burgers?

VA Ja, vanaf februari 2023 kunnen inwoners de e-cars gebruiken doordeweeks vanaf 
18 uur en het hele weekend.

230 Algemeen E-cars: graag ontavngen we een overzicht van het jaarlijks 
intern en extern gebruik van de gemeentelijke e-cars inclusief 
de gereden km.

VA Periode 1-10-2022 t/m 1-10-2023
Intern: 345 ritten met een totaal van 7.962 kilometer
Extern: 40 ritten met een totaal van 1.260 kilometer

231 6 Voorwoord/ samenvatting Wat wordt bedoeld met de term regionale 
energiemaatschappij?

VA Deze informatie is eerder met de raad gedeeld via diverse raadsinformatiebrieven 
en regionale raadsbijeenkomsten over dit specifieke onderwerp. 



232 7 Voorwoord/ samenvatting Wanneer wil men deze oprichten? VA Deze informatie is eerder met de raad gedeeld via diverse raadsinformatiebrieven 
en regionale raadsbijeenkomsten over dit specifieke onderwerp. 

233 8 Voorwoord/ samenvatting Wat zijn de te verwachten kosten hiervan? VA Deze informatie is eerder met de raad gedeeld via diverse raadsinformatiebrieven 
en regionale raadsbijeenkomsten over dit specifieke onderwerp. 

234 9 Voorwoord/ samenvatting Wat wordt bedoeld met 'versnellen we de uitvoering via 
gerichte (capacitaire) investeringen in onder andere de WWW 
Limburg en de op te richten regionale energiemaatschappij?

VA Deze informatie is eerder met de raad gedeeld via diverse raadsinformatiebrieven 
en regionale raadsbijeenkomsten over dit specifieke onderwerp. 

235 10 Voorwoord/ samenvatting Hoe wil men dit realiseren? VA Vraag onduidelijk
236 11 Voorwoord/ samenvatting Wat is de tijdsplanning? VA Vraag onduidelijk
237 142 Financiele begroting Graag ontvangen we een overzicht van alle relatiegeschenken 

inclusief de kosten en bijgaande facturen van 2022 en 2023 
tot heden.

VA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt. Informatie over 2023 is 
beschikbaar ná het opleveren van de jaarrekening over het betreffende boekjaar.

238 142 Financiele begroting Graag ontvangen we een overzicht van alle lunches/ diners 
inclusief de kosten en bijgaande facturen van 2022 en 2023 
tot heden.

VA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt. Informatie over 2023 is 
beschikbaar ná het opleveren van de jaarrekening over het betreffende boekjaar.

239 142 Financiele begroting Graag ontvangen we een overzicht van alle reis- en 
verblijfskosten van het college van B&W inclusief bijgaande 
facturen van 2022 en 2023 tot heden.

VA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt. Informatie over 2023 is 
beschikbaar ná het opleveren van de jaarrekening over het betreffende boekjaar.

240 64 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening 
en stedelijke vernieuwing

Realisatie Skaeve Huse: Graag ontvangen we een uitgebreide 
terugkoppeling van de huidige stand van zaken. Inclusief een 
actuele tijdsplanning, financieel overzicht en gemaakte 
afspraken met betrokken partijen.

VA Deze informatie wordt op een later moment verstrekt. 

241 49 Sociaal domein Armoedebestrijding: Wat wordt er momenteel cocreet gedaan 
om het aantal jongeren in Voerendaal dat opgroeid onder de 
armoedegrens te verkleinen?

VA De activiteiten vanuit het beleidsplan armoedebestrijding worden uitgevoerd, 
zoals deelname jeugdsportfonds, stichting leergeld, Ondersteuning Stichting Elk 
kind telt mee, speelgoedbeurs etc. Daarnaast wordt ingezet op het vergroten van 
het bereik van de minimaregelingen, zodat de draagkracht van het gezin iets 
groter wordt.

242 30 Economie Een goed vestingsklimaat voor winkels en bedrijven': Graag 
ontvangen we een overzicht van het aantal winkels en 
bedrijven die gevestigd zijn in Voerendaal van 2020, 2021, 
2022 en 2023 tot heden.

VA Meest actuele informatie is te vinden https://www.waarstaatjegemeente.nl/ en 
https://parkstad.incijfers.nl/dashboard/

243 30 Economie Een goed vestingsklimaat voor winkels en bedrijven': Graag 
ontvangen we een overzicht van het aantal leegstaande 
panden (alle leegstaande panden)  in Voerendaal van 2020, 
2021, 2022 en 2023 tot heden.

VA Meest actuele informatie is te vinden https://www.waarstaatjegemeente.nl/ en 
https://parkstad.incijfers.nl/dashboard/



244 91 Onderhoud kapitaalgoederen Tektstuele fout: Eerste alinea staat 'MOP is in de 
raadsvergadering van oktober 2021 vastgesteld', dit dient 
2020 te zijn.

VA Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

245 91 Onderhoud kapitaalgoederen Schoolgebouwen: Wat is de huidige status van het onderzoek 
naar haalbaarheid en wenselijkheid betreffende overname van 
het beheer Brede School?

VA Op dit moment zijn wij druk bezig met onderzoek en het streven is om dit in Q1 
van 2024 af te ronden.

246 91 Onderhoud kapitaalgoederen Schoolgebouwen: Wanneer is het onderzoek naar 
haalbaarheid en wenselijkheid betreffende overname van het 
beheer Brede School afgerond?

VA Op dit moment zijn wij druk bezig met onderzoek en het streven is om dit in Q1 
van 2024 af te ronden.

247 91 Onderhoud kapitaalgoederen Overzicht gemeentelijke maatschappelijke gebouwen: Hebben 
al deze gebouwen een MOP? Zo nee, welke niet en waarom 
niet?

VA Ja

248 155 Overige financeiele gegevens fout jaartal bovenaan: 2021 VA Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum
249 142 Financiele begroting Reisdocumenten en rijbewijzen. Toename van €86.000,-. 

Benodigde aanvullende personele capaciteiten €-70.000,-. 
Graag een toelichting hierop.

VA Voor beantwoording zie vraag 3

250 142 Financiele begroting Bestuur: Branding. Betreft een taakstellende bezuiniging. 
Graag een toelichting hierop.

VA De activiteiten onder branding zijn overgegaan naar reguliere 
werkzaamheden/activiteitenbudgetten (o.a. Zomerfestival).

251 143 Financiele begroting Ondersteuning sportverenigingen.  Toename van de 
subsidieverstrekking aan binnensportverenigingen. Wat is de 
reden hiervan, graag een nadere toelichting.

VA Er is een toename ledenaantallen en een nieuwe vereniging in de 
subsidiesystematiek.

252 144 Financiele begroting Openbaar groen: Natuur en landschapsprojecten. 'en het 
verkopen van Cortenbacherbos en het bos in Haeren voor €-
5000,-.' Dus verkocht voor een negatief bedrag? Aan wie?

VA De betreffende gronden zijn nog niet verkocht. Dit betreffen kosten die nodig zijn 
ter voorbereiding van de verkoop, zoals het laten maken van een tekening met 
eigendomsgrenzen en het opstellen van de verkoopakte

253 157 Financiele begroting Putterweg, aanleg groene buffer, planning uitvoering 2023. 
Begroting 2025 €125.000,--. Gereed 2024. Onduidelijk. Is het 
een raadsbesluit of wordt het pas in 2025 een raadsbesluit.

VA Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum

254 14 Bestuur en ondersteuning Regio deal 2.0: Waar staan we nu, wat zijn de vervolgstappen 
in 2024?

VA De regiodeal 2.0 is inmiddels gesloten met het Rijk. Momenteel vindt de 
inhoudelijke projectuitwerking inclusief toekenning van middelen plaats. In 2024 
zullen diverse subsidierondes plaatsvinden. 



255 14 Bestuur en ondersteuning Verder uitwerken van/ vormgeven...... Uitvoeringskracht. 
Waar staan we nu, wat zijn de vervolgstappen in 2024?

VA Als onderdeel van de versterking uitvoeringskracht wordt gewerkt aan 
gezamenlijke HRM-beleid voor de Parkstad-gemeenten, zijn de watertaken bij 
Stadsregio Parkstad belegd en zijn vergaande beslutien genomen om te komen tot 
de oprichting van een regionale energiemaatschappij en de versterking van de 
WoonWijzerWinkel. De uitwerking van gezamenlijk HRM-beleid wordt 
gecontinueerd in 2024, voor de overige onderwerpen wordt de uitwerking vorm 
gegeven en vindt begin 2024 een nadere verkenning plaats naar de eventuele 
behoeften van de Parkstad-gemeenten. 

256 77 Grondbeleid In 2024 is bijzondere aandacht voor o.a. 'Sanering van perceel 
Bergseweg 109.' Waar zijn de te verwachten kosten van deze 
sanering opgenomen in deze begroting? 

VA In het kader van het masterplan wonen wordt bekeken of deze locatie kansrijk is 
voor ontwikkeling. Eventuele kosten en baten worden in deze analyse 
meegenomen. De te verwachten kosten-baten zijn niet in deze begroting 
opgenomen, omdat de verwachting is dat deze locatie nog niet in ontwikkeling 
wordt genomen

257 64 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening 
en stedelijke vernieuwing

Skaeve Huse: Hoe gaat het met de voortgang van de 
toezeggingen naar de schutterij?

VA De toezegging van een eenmalige tegemoetkoming voor de komst van de Skaeve 
Huse is in Q1 van dit jaar afgerond. De toegezegde huurverlaging wordt in een 
(nader op te stellen) nieuwe huurovereenkomst opgenomen. Naar verwachting in 
Q1 van 2024. 

258 Algemene vraag Miljoen bomenplan:
Graag een nadere toelichting, wat is de huidige stand van 
zaken? En wat zijn de vervolgstappen voor 2024?

VA Er is een overzicht met gewenste locaties voor aanplant van bomen gemaakt. In 
2024 staat de voorbereiding van de uitvoering, de aankoop van gronden en de 
aanplant van bomen gepland.

259 Algemene vraag Voetbalvelden Hellas: De verwachting was dat de zaak in mei 
2023 door de rechterbank behandeld zou worden. In hoeverre 
kunnen alle kosten verhaald worden en wat is de huidige 
stand van zaken? 

VA Over lopende rechtszaken wordt geen nadere informatie verstrekt.

260 155 Overige financeiele gegevens fout jaartal bovenaan: 2021 VA Tekstuele opmerking wordt meegenomen in erratum




